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Herfst bij De Streekbakker
aanbiedingen geldig t/m 28 oktober

Spelt speculaaskoekjes    van € 2,95 voor € 2,25

Spelt speculaastaartje    van € 6,95 voor € 6,25

Pompoenbrood   van € 3,45 voor € 2,95

Pompoencake     van € 5,95 voor € 5,25

en natuurlijk appelkaneelbroodjes
€ 1,25 p.st.  4 voor € 4,-

alle ingrediënten zijn biologisch en vers 

Thijmstraat 119
6531CP Nijmegen

024 737 0483
info@destreekbakker.nl

destreekbakker.nl

 

Thijmstraat 141 Nijmegen  www.nijmegen82.nl Email info@nijmegen82.nl       *= voorwaarden     

Tot eind oktober 
geen *inschrijfgeld 

Fitness 
Cardio fitness 
Fysiotherapie 
Spinning  
Zumba 
BBB 
Steps 
Kick fit 
Body pump 
Karate va 6 jaar 
Karate eners  
Zonnebank 
Gezellige Bar  

Maar een 
afspraak 
voor een 

gras   
proefles 

Beweeg je fit bij sportcentrum Nijmegen82 
Het sportcentrum voor iedereen. Sterk in begeleiding!                     
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De mensen hiernaast zetten hun expertise niet alleen in voor Hart van Nijmegen. Neem contact op voor meer 
informatie over inzet en mogelijkheden. 

beste lezer,
de vakantie lijkt alweer lang geleden en de herfst kondigt zich aan. een periode 
wordt afgesloten, tijd voor iets nieuws. Vond ook de redactie van Hart van Nij-
megen. we hebben gewerkt aan een speelsere en meer gevarieerde vormgeving 
van ons blad. Ziet u de verschillen met eerdere nummers? wij zijn onze vormge-
ver wilke Zomerveld in ieder geval erg dankbaar voor zijn moeite en inbreng.

de oplettende lezer valt bovendien op dat deze editie dunner is dan voorgaan-
de. achtergrond is zeker niet dat er minder verhalen te vertellen zijn, integendeel. 
een stapje terug is nodig willen we het jaar niet met een financieel verlies afslui-
ten. Helaas, maar waar. 

Terug naar de inhoud. ik zou u in ieder geval willen vragen om de artikelen over 
Mink Peeters en Carlyn weijers te lezen. Twee jonge, getalenteerde mensen die op 
een eigenwijze manier invulling geven aan hun leven, en misschien wel bij u om 
de hoek wonen. en hoe relevant en actueel is het artikel over lucy Kurstjens en 
de operatie 'steen eruit, plant erin' wel niet, na alle wateroverlast in de Verenigde 
staten en op st. Maarten van de afgelopen weken? 

in dit nummer bovendien de laatste aflevering van Oud & nieuw in het wil-
lemskwartier. Redacteuren Tefke van dijk en dirk-jan burgersdijk hebben, samen 
met fotograaf Vincent Moll, besloten om een nieuwe rubriek op te starten. deze 
draait om toevallige ontmoetingen op straat. Zo kunnen ze meer mensen berei-
ken uit verschillende wijken. U kunt ze de komende tijd dus tegenkomen!

ik wens u weer veel leesplezier

Vriendelijke groet,
elvi van wijk, hoofdredacteur Hart van Nijmegen
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"De beste nummer 10 van Nederland", "Groeibriljant 
van talentenfabriek" en "Eén van de meest talent-
volle jeugdspelers van Real Madrid". Niet flauw, deze 
kwalificaties die nrc.nl vorige maand gebruikte in een 
verhaal over de nog korte voetbalcarrière van Mink 
Peeters. Mink (19), geboren en getogen in de Hazen-
kamp, is nu door de grootste club ter wereld verhuurd 
aan VVV. Hopelijk tijdelijk heeft hij Madrid verruild 
voor Venlo. 

de foto waarop Mink poseert met levende legendes  Zinédine 
Zidane en Ronaldo (de braziliaanse) deed het voetbalhart van uw 
verslaggever bekant op hol slaan. Voetballen voor Real  Madrid; 
de ultieme droom natuurlijk van alle jongens en meisjes die 
profvoetballer willen worden! en ook Mink had die droom van 
jongs af aan.
    dat z'n talent al in de F'jes van Union ontbolsterde ging niet 
onopgemerkt aan de nederlandse topclubs voorbij. Mink koos 
op negenjarige leeftijd voor PsV, waarna een paar jaar later 
een transfer naar ajax volgde. daar speelde hij in de C1, b2 en 
b1. en als je bij ajax speelt en je doet dat meer dan verdienste-
lijk, valt dat ook in het buitenland op. Ook in de jeugd al. dus 
meldden barcelona, atletico- en Real Madrid zich bij de familie 

Peeters: voelde dat frêle, nimweegse menneke er wellicht iets 
voor naar spanje te verkassen? dus was daar in 2014 de over-
gang naar Real Madrid, waar hij ook in de hoogste jeugdelftal-
len speelde. en al die jaren was en is Mink in de verschillende 
vertegenwoordigende elftallen ook Oranje-international. 

Slagen bij Real Madrid blijft je ultieme doel. “Ik heb niet voor 
niets onlangs voor drie jaar bijgetekend,” zei je daar zelf 
over. Hoe kom je dan vervolgens bij VVV terecht? 
"bij Real kon ik in jong Madrid gaan spelen, of kijken of ik 
elders op huurbasis een jaartje op het hoogste niveau kon 
spelen. dat kon in spanje en in duitsland, maar ook bij PsV of 
Twente. daar was mijn kans op speelminuten wel veel kleiner. 
in nederland was voor mij de beste optie hoog in de jupiler 
league of wat lager in de eredivisie. Vanaf het begin voelde 
het goed bij VVV. alles is wat kleiner natuurlijk, maar we 
hebben een leuke groep en wat zeker ook meespeelde is dat 
nijmegen niet ver is. Minder aanpassingen dus en nog meer 
de focus op voetbal."

Eerder zei je dat je ervan uitgaat dat je bij VVV redelijk veel 
aan spelen toekomt. Kun je daarover harde afspraken ma-
ken met je coach?

Mink Peeters, prof bij Real, verruilt spanje weer even voor nederland 

Mink op het veldje aan de Dingostraat waar het, qua voetballen, allemaal begon. Foto: Vincent Moll

'Met VVV gaat het nu eigenlijk pas  écht voor mij beginnen'
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"Harde afspraken maken over dit soort dingen is vaak lastig. 
Maar ik heb heel goeie gesprekken gehad binnen de club. wat 
voor mij belangrijk is dat ze bij VVV heel duidelijk hun vertrou-
wen in mij hebben uitgesproken." 
   
Je stond in de belangstelling van nogal wat clubs en ook 
werd je weer in verband gebracht met NEC, de club onder 
de rook van je ouderlijk huis. Waarom heb je daar nou nooit 
gespeeld?
"Pas toen PsV zich voor mij meldde, trokken ook neC en 
Vitesse aan de bel. Maar ik wilde kijken of ik een niveautje 
hoger aan kon. PsV dus. Maar daar moesten alle jongens in 
eindhoven naar de middelbare school. Vertrok ik om zeven 
uur vanaf het station in nijmegen, was ik 's avonds om acht 
uur weer thuis. na twee jaar ging ik naar ajax. Omdat ze me 
wilden hebben, maar ook omdat ze het daar goed vonden 
dat ik hier naar de ssgn ging (de school waar Mink ook z'n 
HaVO-diploma heeft gehaald, Rl). Maar je vroeg naar neC… 
Tja. we hadden voor dit seizoen eigenlijk niet meer met neC 
gerekend. Maar goed, ze meldden zich en ik kon er een week 
op proef komen. Maar dat schoot bij Real Madrid helemaal 
in het verkeerde keelgat. ik hoefde hun toch geen gunst te 
verlenen ofzo? dus geen neC."  

Wat heb je nog met je 'ouwe' wijk de Hazenkamp, behalve 
dat je ouders en zus er wonen? 
"ik vind het heerlijk om hier te zijn. ik heb hier ook nog veel 
vrienden, een aantal speelt bij neC, dus ik kom altijd graag 
terug. Het is wel erg rustig hier, vergeleken met Madrid! Maar 
voorlopig woon ik hier nog even, tot ik in december m'n eigen 
appartement in de stad heb."

Je bent pas 19, begint nu pas aan je eerste officiële senioren-
seizoen, maar de ervaringen die jij op voetbalgebied al hebt 
meegemaakt, zijn natuurlijk onbetaalbaar.  
"dat realiseer ik me ook heel goed. ik heb bij mooie clubs in de 
keukens kunnen kijken en heel bijzondere mensen ontmoet. 
in Madrid heb ik drie jaar praktisch op mezelf gewoond en het 
afgelopen jaar hebben we met Real Onder 19 zo'n beetje alles 
gewonnen wat er te winnen viel. Maar nu gaat het voor mij 
eigenlijk pas écht beginnen. ik speel nu in de eredivisie op het 
voor mij hoogste niveau en nu moet ik aan spelen toekomen. 
en wel zoveel en zo goed dat ik m'n uiteindelijke doel, slagen 
bij Real Madrid, ooit kan realiseren." ❤

Tekst: Roeland Loosen

Mink Peeters, prof bij Real, verruilt spanje weer even voor nederland 

Poserend met levende legendes en oud-wereldkampioenen Zidane (l.) en Ronaldo. Foto: Instagram Mink Peeters

'Met VVV gaat het nu eigenlijk pas  écht voor mij beginnen'
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Hendriks uit Oss start in januari met renovatie woningen en nieuwbouw appartementencomplex

Bouwvakkers anderhalf jaar ‘te gast’  in Kolpingbuurt

algemeen wordt de herstructurering van 
de volkswijk uit de jaren vijftig een grote 
puzzel genoemd, omdat zowel sprake is 
van renovatie als nieuwbouw in een klein 
gebied. Hendriks bouw  en Ontwikkeling, 
Hoogte Twee architecten uit arnhem en 
buro waalbrug uit beuningen hebben in 
luttele maanden een dusdanig doordacht 
plan ontwikkeld, dat hen de uitvoering 
van de klus is gegund. niet alleen de hui-

zen gaan op de schop, ook de hele open-
bare ruimte wordt vernieuwd.

bewoners zijn in buurtcentrum de 
Klokketoren in twee sessies door Talis 
en de uitvoerders bijgepraat. "Het is een 
heel gepuzzel geweest om iedereen op 
de juiste plek terecht te laten komen," al-
dus Ronald leushuis, bestuurder bij Talis. 
"er kan best tijdens de werkzaamheden 
overlast zijn, al proberen we dat zoveel 

mogelijk te voorkomen. geef Hendriks 
dan de kans om zijn verhaal te doen en 
het op te lossen."

Applaus
Het was tweemaal volle bak in de Klokke-
toren. en tweemaal was er applaus voor de 
initiatiefnemers, hoewel sommigen meen-
den dat zij er wel bekaaid vanaf kwamen. 
Rinus Hommers bijvoorbeeld, samen met 
zijn vrouw ietje bekend van het eerste 
Kopje Kolping in Hart van Nijmegen, was in 
eerste instantie ronduit woedend. Hij zit in 
het blokje huizen dat in januari als eerste 
wordt gesloopt. Zijn nieuwe levensloop-
bestendige woning aan de andere kant 
van de wijk wordt echter zowat als laatste 
gebouwd. "een jaar moet ik wachten," was 
zijn grief. intussen is een goede oplossing 
gevonden en wordt de familie Hommers 
gehuisvest in een wisselwoning, van waar-
uit zij de bouw van haar nieuwe huurhuis 
kan volgen.

Om meteen na de kerstvakantie te kunnen doorpakken in 
de Kolpingbuurt, is aannemer Hendriks uit Oss al begon-

nen met voorbereidingen in de wijk. Tot de zomervakantie 
zet het bedrijf in op drie sporen: sloop van de rij huizen aan 

de Kolpingstraat naast buurtcentrum de inloop, renovatie 
van 127 woningen en de bouw van een appartementen-

complex naast de inloop. na de bouwvak 2018 begint de 
sloop van 115  woningen en herbouw van 83   

grondgebonden  woningen. 

In De Klokketoren zijn bewoners van de Kolpingbuurt in twee sessies bijgepraat over de ingrepen, planning en werkzaamheden.  
Foto: Tia Peppelman
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Hendriks uit Oss start in januari met renovatie woningen en nieuwbouw appartementencomplex

Bouwvakkers anderhalf jaar ‘te gast’  in Kolpingbuurt

Hendriks Bouw 
en Ontwikkeling
'Het Programma van eisen van Talis was 
zó’n stapel papier." de hand van jeroen 
van beers zweeft ongeveer een meter bo-
ven de grond. de projectontwikkelaar van 
Hendriks bouw en Ontwikkeling uit Oss 
geeft er de omvang mee aan van het Talis-
dossier voor de Kolpingbuurt. "dat heb-
ben we in drie maanden helemaal moeten 
doorgronden." wat er in de Kolpingbuurt 
allemaal moet gebeuren, raakt volgens 
Van beers alle facetten van het Osse bedrijf. 
"we hebben onze eigen installateur, eigen 
projectontwikkeling, eigen bouwbedrijf en 
eigen onderhoudsafdeling. werken in een 
bestaande wijk is anders dan dat je op een 
open wei woningen gaat bouwen."

Wiskundig
Van beers noemt de aanpak van de Kol-
ping een wiskundig plan. "Het is een in-

gewikkelde puzzel met tien onbekende 
factoren. wat het complex maakt, is dat 
we kriskras door de wijk gaan. en de 
openbare voorzieningen moeten mee, 
de nutsbedrijven moeten mee." Hendriks 
heeft zelfs een nijmeegse hoogleraar 
wiskunde gevraagd hoe het probleem 
opgelost moest worden. "Maar die kwam 
er niet uit." dat Hendriks toch zelf een 
oplossing vond, is volgens Van beers te 
danken aan het feit dat het bedrijf de ex-
pertise in huis heeft voor zowel renovatie 
als nieuwbouw.

Het binnenslepen van de opdracht is 
een eerste stap geweest. "we zijn nu in-
tern druk bezig de ontwerpen uit te wer-
ken in bouwprojecten. Planningen ma-
ken, beslismomenten in kaart brengen, 
vergunningen aanvragen. dit is een com-
plex project." de wand van Van beers’ ri-
ante werkruimte weerspiegelt de drukte: 
grote lijsten met details, de uitgetekende 
wijk, pijltjes en boogjes met data die de 

route en tijd aangeven waarop de bouw-
vakkers door de wijk trekken.

Treintje
de werkers daveren als een treintje door 
de Kolpingbuurt. "Op 8 januari gaat het 
treintje rijden. dan beginnen we met de 
renovatie van de eerste woning. elke dag 
pakken we een nieuwe woning aan." na 
een maand is de eerste renovatiewoning 
gereed, en vanaf dan is er elke dag weer 
een woning af. er zijn zeven woningtypen 
die gerenoveerd moeten worden. "Zomer 
2018 zijn ze allemaal klaar, dan is ook het 
appartementengebouw gereed. na de 
zomer beginnen we aan de nieuwbouw, 
die een doorlooptijd heeft van drie tot 
vier maanden per woning." Hendriks heeft 
de bewoners gemeld dat de werklui zich 
zullen gedragen als beleefde gasten. "de 
wijk komt niet vol witte busjes te staan. 
"die zetten we neer achter de bMw-gara-
ge; we kunnen dat lege terrein gebruiken 
zolang we in de Kolping bezig zijn. Ma-
teriaal dat de wijk ingaat, wordt dezelfde 
dag verwerkt. we zullen zo min mogelijk 
overlast geven van bouwverkeer. alleen 
bij het appartementengebouw zullen we 
een klein bouwplaatsje maken." 

Projectontwikkelaar Jeroen van Beers van Hendriks Bouw en Ontwikkeling in Oss. 
Foto: Henk Verhagen

 
Totaalbudget voor 
Kolpingbuurt:
€ 27,2 miljoen
126 woningen renovatie 
 (7 types)
115 woningen sloop
99 woningen nieuwbouw; er 
komen 72 eengezinswonin-
gen, 7 levensloopbestendige 
 woningen, 16 appartementen 
en 4 woon-werkwoningen
Hendriks maakt in november  
6 modelwoningen



Hart van Nijmegen - oktober 20178

Architect Martin-Paul Neys van Hoogte Twee Architecten. Foto: Henk Verhagen

Hoogte Twee 
Architecten 
de betrokkenheid van de Kolpingbewo-
ners bij hun wijk is wat architect Martin-
Paul neys van Hoogte Twee architecten 
uit arnhem is opgevallen. "ik heb het 
gezien bij de klankbordgroep, en bij de 
grote opkomst tijdens de inloopavonden. 
dat is fijn want jij kunt ze uitleggen dat je 
niet álles kunt doen, en zij kunnen je aan-
vullen omdat zij de wijk beter kennen."

december was een hectische afslui-
ting van het jaar voor neys en zijn mede-
werkers. een deel van zijn kerstvakantie 
besteedde hij aan bestuderen van dat-
gene wat Talis met de Kolping voor ogen 
heeft. "we moesten alles uit onze handen 
laten vallen, het had een behoorlijke im-
pact. ik had nooit eerder met Hendriks 
gewerkt. Het viel mij op hoeveel rekening 
ze houden met de bewoners. als team 
hebben we ons best gedaan om de over-

last voor de bewoners binnen de perken 
te houden, en als architecten om bij het 
karakter van de wijk aan te sluiten."

Structuur
de architect schetst dat de wijk karakter 
en sfeer heeft. "Zou de hele wijk gesloopt 
zijn, dan zouden mensen twee jaar lang 
weg zijn. Veel van hen zouden dan niet 
zijn teruggekeerd. dat verandert een wijk 
enorm. dat zou niet goed zijn. nijmegen 
heeft een wijk als de Kolping nodig, een 
wijk met goedkope woningen. ik vind het 
mooi dat Talis ervoor heeft gekozen, om 
de sociale structuur in de wijk te handha-
ven. dat vind ik als architect een goede 
gedachte. Het sociale gedeelte van een 
wijk kun je moeilijker opbouwen dan het 
stapelen van stenen."

waar een leek volgens neys waar-
schijnlijk ‘ouwe meuk’ ziet in de Kolping, 
trof hij er mooie stukjes aan. "Mooie de-
tails, mooie baksteen. ik zie verschillen in 

voordeuren, in dakranden. dat is natuur-
lijk de tic van mijn vak. Maar er in zestig 
jaar ook wel wat misgegaan, kun je weer 
mooi maken bij de renovatie. de nieuw-
bouw willen we eenzelfde sfeer en karak-
ter meegeven. Oud en nieuw zijn familie 
van elkaar."

Stoer
de keuze van Talis en de klankbordgroep 
voor een appartementengebouw vindt 
neys best stoer. "Zo’n gebouw is wel no-
dig, je bouwt tenslotte al minder wonin-
gen terug. dit heeft te maken met geld, 
met betaalbaarheid."

Het moeilijke aan dit project vindt 
neys "is te zorgen dat er evenwicht ont-
staat tussen renovatie en nieuwbouw in 
de wijk." Tot het laatste moment blijft hij 
sleutelen. "je kunt altijd zorgen dat iets 
nog beter wordt. dat je nog meer waar 
voor je geld krijgt." 

vervolg van pagina 6-7
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Buro Waalbrug 
drie maanden hadden stedenbouwkun-
dige wil Haans uit beuningen en zijn buro 
waalbrug nodig om een ontwerp te ma-
ken voor de nieuwe buitenruimte in de 
Kolpingbuurt. "de helft ervan ging zitten 
in het interpreteren van het Programma 
van eisen. Talis had al zoveel vaststaan, 
dat er niet veel speelruimte overbleef."
        Maar zo zitten ze niet in elkaar bij buro 
waalbrug. Haans: “de eisen hebben we 
maar voor kennisgeving aangenomen. je 
moet jezelf de vrijheid gunnen om bui-
ten de lijntjes te gaan." dat was de Talis-
jury later ook opgevallen. in haar rapport 
schreef ze dat Haans en zijn mensen "wijs 
eigenwijs" waren afgeweken van som-
mige eisen, maar wel in positieve zin.

Tweedeling
Haans en landschapsontwerper lars schot-
huis lichten toe hoe ze de Kolping hebben 

aangepakt. "de opdracht was om er een 
eenheid van te maken, maar wij hebben de 
tweedeling gehandhaafd. de Kolpingstraat 
is onderscheidend, wat erfachtig. de an-
dere straten hebben een meer traditioneel 
straatprofiel met een rijbaan en trottoirs. de 
Kolpingstraat smelten we met de pleintjes 

samen en krijgt met de erfachtige inrich-
ting meer verblijfskwaliteit."

de Kolpingstraat vormt de ruggen-
graat van de wijk en krijgt straks enkele 
knikken. "dat werkt verkeersremmend 
en breekt de lange straat wat. Het krijgt 
veel meer een pleinachtig karakter. Het 

trottoir slingert en varieert in 
breedte van één tot drie me-
ter." Haans en schothuis heb-
ben geen drempels of paal-
tjes willen aanbrengen. "we 
hebben geprobeerd schoon 
schip te maken, een nieuwe 
helderheid te creëren."

Pleintjes
de wijk krijgt zes pleintjes 
aan de Kolpingstraat, die 
als pareltjes aan een ketting 
worden uitgewerkt. groen 
markeert de pleintjes, het 
worden omsloten verblijfs-
ruimten. er komen bijzon-
dere planten die zomer en 
winter ‘body’ hebben en 
het hele jaar door een fraai 
beeld vormen, en meubilair 
dat  onderhoudsvriendelijk 
is. "we proberen de pleintjes 
zo te maken dat ze familie 
van elkaar zijn. je kunt er 
spelen, verblijven, gaan zit-
ten kijken. bij het apparte-
mentengebouw is een pan-

nakooi (een voetbalveldje met een hoog 
hek zodat de bal binnen blijft) gepland." 
Op het met bomen opgefriste plein bij 
de inloop komt een soort van podium. 
"Het wordt een klein podiumpje, waar je 
bijvoorbeeld op kunt zitten. laat de wijk 
zelf bepalen welke functie het krijgt. de 
inloop is een gekke situatie waar allerlei 
dingen samenkomen: het appartemen-
tengebouw, het pannaveld, het open 
plein. Het plein daar fungeert als hart van 
de wijk."

al is de Kolpingbuurt niet al te groot, 
toch is het bepalen van de inrichting vol-
gens Haans "wel heel complex." Haans: 
"Het bijzondere aspect is dat je in de be-
staande situatie een nieuwe omgeving 
moet maken. wij hebben het voorlópige 
ontwerp gemaakt. Het moet nog dooront-
wikkeld worden. Maar grote veranderin-
gen zullen er niet komen, schat ik in." ❤

 Tekst: Henk Verhagen

Stedenbouwkundige Wil Haans en landschapsontwerper Lars Schothuis. van Buro Waalbrug.
Foto: Henk Verhagen

'Je kunt altijd 
zorgen dat iets nog 
beter wordt. Dat je 

nog meer waar voor 
je geld krijgt'
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nijmeegse dierenarts Roeland wessels helpt collega's beter om te gaan met honden- en kattenbaasjes

“De dierensoort waar je als dierenarts het meest ver-
stand van moet hebben, is de mens. Daar kwam ik al 
heel snel achter toen ik zelf als dierenarts begon. Ik had 
geleerd hoe je zieke dieren moest behandelen, was een 
volwaardig ‘engineer of the animal body’, maar hoe je 
met mensen moet omgaan? Daar werd tijdens de stu-
die met geen woord over gerept.”

Roeland wessels (51) studeerde in 1995 af als dierenarts met 
als specialiteit tropische diergeneeskunde. naar de tropen is hij 
nooit gegaan. wel nam hij in 2002 samen met zijn vrouw astrid 
de praktijk over van dierenarts Van amerongen aan de sint an-
nastraat. dierenkliniek st. anna 404 viert dit jaar dus haar vijf-
tiende verjaardag.

Het besef dat de communicatie tussen dierenarts en klant 

tijdens de studie een blinde vlek was en dus in de praktijk vaak 
te wensen overliet, zorgde er al snel voor dat wessels behalve 
als dierenarts ook op het gebied van communicatieadvies ac-
tief werd. “ik ben me erin gaan verdiepen en dat aspect van het 
vak boeide mij zeer. Voordat we de praktijk in nijmegen overna-
men, werkte ik al in den Haag bij een communicatieadviesbu-
reau in de agrarische sector. ben ik ook nog een paar jaar blijven 
combineren met onze kliniek hier.”

Eénpitter
die combinatie werd toch wat veel en wessels werd weer full-
time dierenarts in nijmegen. Maar na een paar jaar begon het 
advieswerk weer een rol te spelen. “ik wilde toch iets naast de 
dierenartspraktijk gaan doen en ben toen begonnen als ‘één-
pitter’ met st. anna advies. gaf lezingen en hielp collega-die-

‘De dierenarts weet nog te weinig   van de mens’

Roeland Wessels en kat Gimo in de praktijkruimte aan de Sint Annastraat
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nijmeegse dierenarts Roeland wessels helpt collega's beter om te gaan met honden- en kattenbaasjes

renartsen met adviezen op het gebied van communicatie.”
de ‘bijbaan’ van wessels kwam in een stroomversnelling, toen 

hij in 2013 samen met gedragswetenschapper jolanda jansen en 
hoogleraar Theo lam het boek ‘Hoe laat ik mijn klanten kwispelen’ 
had geschreven. “dat bleek een geweldig succes. we hoopten dat 
we er zo’n tweehonderd stuks van zouden verkopen, maar met de 
engelse en spaanse vertalingen naderen we nu de tienduizend.” 

de behoefte van dierenartsen aan méér dan alleen maar 
technisch wetenschappelijke bagage bleek dus groot. “dierge-
neeskunde moet voldoen aan drie kwaliteitseisen. Om te begin-
nen moet het technisch en wetenschappelijk in orde en bij de 
tijd zijn. daar zorgt de opleiding op de universiteit voor. Maar je 
moet ook functionele kwaliteit bieden. ik noem een voorbeeld: 
als er bij een hond een kies afbreekt dan is een kroon de enig 
juiste oplossing voor een politiehond. Maar misschien niet als 
het een gezelschapshond van een jaar of tien is. Ten slotte is er 
de emotionele kwaliteit: kan ik als dierenarts invoelen wat jij als 
het baasje van hond of kat meemaakt.”

Docent
die functionele en emotionele kwaliteit kwamen dus niet of 
nauwelijks aan bod tijdens de veterinaire opleiding in Utrecht. 
al komt daar wel langzaam verandering in, want Roeland wes-
sels is tegenwoordig met enige regelmaat ook in Utrecht om als 
docent zijn boodschap uit te dragen.

intussen is st. anna advies uitgegroeid tot een bedrijf met 
acht werknemers. Het adviesbureau geeft cursussen en (ge-
drags)trainingen voor de veterinaire en agrarische sector. Tijd 
om de doktersjas en stethoscoop dan maar aan de kapstok te 
hangen? “nee, absoluut niet! ik vind het juist voor mijn advies-
werk heel belangrijk dat ik blijf meedraaien in de praktijk. bo-
vendien vind ik het veel te leuk.” ❤

Tekst en foto: Ronald Spaak

‘De dierenarts weet nog te weinig   van de mens’

“Het gaat buitengewoon goed met Mitch. Hij doet z’n 
werk uitstekend. Mitch is alleen nog niet echt ingezet op 
een actieve missie. Maar binnenkort – ik verwacht nog 

deze maand – gaat Mitch  voor het eerst op zoek naar 
ivoor dat door stropers is buitgemaakt.”
Roeland en Astrid Wessels zijn de baasjes van Mitch, de 
inmiddels achttien maanden oude cocker spaniël die als 
eerste Nederlandse hond speciaal is getraind om in Afrika 

ivoor op te sporen. Mitch werd door zijn baasjes belange-
loos ter beschikking gesteld aan de Chengeta Wildlife-or-
ganisatie om een steentje bij te dragen in de strijd tegen 
de georganiseerde ivoorstroperij in Mali. Met dit initiatief 
– dat in juni van dit jaar uitgebreid landelijk in het nieuws 
kwam – vierde de Nijmeegse dierenartspraktijk haar vijf-
tienjarig bestaan.
Tijdens zijn training in Nederland moest Mitch het vak le-
ren met stukjes gecertificeerd ivoor. “Oud ivoor, zeg maar. 
In Mali heeft hij voor het eerst met vers ivoor kennisge-
maakt en daar gaat ie als een speer op af!” zegt Wessels.
Over de exacte verblijfplaats van Mitch in Mali wordt trou-
wens het liefst zo weinig mogelijk meegedeeld. “Ivoor-
stroperij is écht zware misdaad en ook de stropers heb-
ben internet en kijken op Facebook. Optreden tegen de 
stroperij is dus bepaald niet zonder gevaar. Onlangs is één 
van de begeleiders van Mitch door de stropers doodge-
schoten.”
Voordat Mitch begint aan zijn eerste missie wordt er deze 
dagen overigens nog hard gewerkt aan een niet onbe-
langrijk detail: “Mitch is nog een beetje bang voor olifan-
ten. Die vindt hij wel heel erg groot…”

Ivoorhond Mitch is in Mali bijna klaar voor het grote werk. 
Foto: Dierenkliniek St. Anna 404

Ivoorhond Mitch is nog een beetje bang voor olifanten
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buurtvereniging actief betrokken bij vernieuwingsplannen station Heyendaal

Station Heyendaal wordt groter,   mooier en beter. Maar wanneer?

Om met die laatste vraag te beginnen: ja, 
en niet zo’n beetje ook. Op een mooie au-
gustusmiddag vertellen anton van den 
dungen en bert Verbruggen – allebei ac-
tief lid van de buurtvereniging Verlengde 
groenestraat, de laatste is voorzitter – 
over hun jarenlange ‘strijd’. 

Van protest- naar participatiemodus
Het begon allemaal in 2009 en het voor-
lopige einde is deze zomer bereikt met 
de scenarioschets. anton vertelt in zijn 
zonnige tuin: “Het ontwerpen van de sce-
narioschets is grondig aangepakt. we za-
ten met een groot gezelschap bij elkaar: 
de RU, de Han, het ROC, het ziekenhuis, 
maar ook ProRail, ns, arriva, breng, pro-
vincie en gemeente. elke instelling was 
met één persoon vertegenwoordigd, 
behalve wij. bert had er nogal op aange-
drongen dat onze buurt goed vertegen-
woordigd zou zijn, en dat is gelukt: wij 
waren met z’n vieren.” een brede grijns 
trekt over zijn gezicht.

“de afgelopen jaren zijn wij van de 
‘protestmodus’ overgegleden in de ‘par-
ticipatiemodus’,” vult bert aan. dat begint 
met elke keer aan de bel trekken en van je 
laten horen als er dingen niet goed gaan, 
net zolang tot je een vanzelfsprekende 
deelnemer wordt bij het uitwerken van 
nieuwe plannen. dan sta je in de ‘partici-

patiemodus’. en die strategie heeft goed 
gewerkt. Ze weten wie we zijn en betrek-
ken ons vanaf het begin, wat door ons 
zeer op prijs wordt gesteld. dat wil ik nog 
wel even expliciet vermelden.”  

Lang geduurd
de mannen zijn tevreden over de tot-
standkoming van de scenarioschets, 
maar benadrukken dat ze al vanaf 2009 
als buurtvereniging bezig zijn om station 

Heyendaal onder de aandacht van de lo-
kale overheid te brengen. “er is vier keer 
lapwerk geweest,” vertelt anton. “de stati-
onsomgeving is daarbij aangepakt, waar-
onder de uitbreiding en vernieuwing van 
de fietsenstallingen. Vonden we heel be-
langrijk. Maar het echte probleem: een 
goede doorstroom van reizigers, daar is 
tot nu toe niets aan gedaan. en ook nu is 
niet duidelijk wanneer de aanpassingen 
gaan plaatsvinden. die scenarioschets is 
nog maar een voorlopig plan.”

“Klopt,” zegt bert. “wanneer het alle-
maal gaat gebeuren is nog niet duidelijk, 
maar dat er nu echt iets gaat veranderen 
wél. Het kan zo niet langer. er stappen 
zo’n achtduizend reizigers per dag in en 
uit de trein. Vooral in de spitstijden zijn 
de perrons veel te smal, ze duwen elkaar 
bijna onder de trein. Ook de traverse over 
het spoor is veel te smal.” anton vult aan: 
“we waarschuwen al jaren dat deze halte, 
want een station kun je het niet noemen, 
de stroom reizigers niet aankan.”

Voorkeursscenario
de provincie en de gemeente zijn de 

Het is er dan eindelijk van gekomen: een plan om station 
Heyendaal grondig aan te pakken. dat dit hard nodig is, 

zullen de grote onderwijsinstellingen rondom het station 
volmondig beamen, en dat geldt nog sterker voor de be-
woners van de Verlengde groenestraat. Op de spitstijden 

wordt het station overspoeld door reizigers, vooral studen-
ten. Half juli is er een ‘scenarioschets’ richting college van 

b&w gegaan met drie uitgewerkte scenario’s. nummer 2 is 
de favoriet van de ontwerpers. Hoe is dit allemaal tot stand 

gekomen en voor Hart van Nijmegen niet onbelangrijk:  
zijn de buurtbewoners erbij betrokken geweest? 

Voorkeursscenario 2 met aangepaste taluds en perrons. Ontwerptekening: Movares
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Station Heyendaal wordt groter,   mooier en beter. Maar wanneer?

gezamenlijke opdrachtgevers voor het 
uitwerken van de scenariostudie station 
nijmegen Heyendaal door de diverse 
partijen. Op 11 juli is deze studie ter be-
sluitvorming naar het college van b&w 
gegaan. de ontwerpers adviseren het 
college scenario 2 – het voorkeurssce-
nario – vast te stellen, omdat hierin een 
financieel haalbaar ontwerp is geschetst 
dat bovendien een groot deel van de 
problemen oplost. Maar niet allemaal: 
het met name door de RU gewenste 
doortrekken van de perrons onder het 
viaduct van de Heyendaalseweg door, 
zodat reizigers aan de RU-zijde de spoor-
kuil uit kunnen, is uitvoeringstechnisch 
en financieel een brug te ver. wel wordt 
nog onderzocht of een looppad moge-
lijk is. 

en hoe ziet dat voorkeursscenario er 
dan uit? de perrons zullen verbreed wor-
den, de taluds van de spoorkuil krijgen 
een facelift waardoor ze reizigersvrien-
delijker worden en de mogelijkheid ont-
staat om de fietsenstallingen erin weg te 
werken. er komen extra trappen en liften 
met een moderne overkapping vlakbij 
het viaduct van de Heyendaalseweg. 
Maar in het voorlopig ontwerp zitten 
nog wel vele losse eindjes en onzeker-
heden. de buurtvereniging Verlengde 
groenestraat blijft de vinger aan de pols 
houden.

 
Wanneer gereed?
Tja, over de planning valt nog niet veel 
te zeggen. in 2020/2021 zal de Maaslijn, 
waar station Heyendaal ook onderdeel 

van uitmaakt, geëlektrificeerd worden. 
Provincie en gemeente proberen bij die 
werkzaamheden aan te sluiten. Financi-
eel is er wel meer duidelijkheid. de ge-
schatte kosten zijn acht miljoen euro, 
waarvan de provincie er vijf voor haar 
rekening neemt, de gemeente twee en 
het laatste miljoen met subsidies bin-
nengehaald moet worden. 

O ja, om op korte termijn iets te doen 
aan de allerergste nood, heeft ProRail 
nog voor 1 september tijdelijke bredere 
trappen geplaatst en zijn de incheck-
paaltjes verplaatsen van het perron naar 
de voorpleinen van het station. ❤

Tekst en foto: Ypie Veenstra

Station Heyendaal op een doordeweekse spits
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wijkbewoner strijdt tegen verstening van tuinen en voor prettiger wonen in de stad 

Lucy Kurstjens wil in de stad ‘steen  eruit, plant erin’

Op 26 oktober houdt Lucy Kurstjens een presentatie over 
‘natuurlijk tuinieren’ in de Maranathakerk aan de Steen-
bokstraat. Met voorbeelden uit haar eigen tuin aan de 
Okapistraat laat ze zien hoe je de natuur de tuin binnen-
haalt, zowel plant als dier. Zo strijdt ze tegen de verste-
ning van tuinen en voor prettiger wonen in de stad. 

doordat veel mensen tegenwoordig kiezen voor bestrating van 
hun tuin, wordt het regenwater  rechtstreeks naar het riool af-
gevoerd en kan het niet in de bodem dringen. “Met die heftige 
buien van tegenwoordig krijgen we zo steeds meer waterover-
last. de riolen en rivieren kunnen al dat water niet aan,” aldus 
lucy. Rioolwater wordt via de waterzuivering naar de rivier 
afgevoerd. water dat in de grond wegzakt, zorgt daarentegen 
voor meer grondwater. Uit dat grondwater wordt weer drink-
water gewonnen.

Verharde tuinen zijn op warme dagen bovendien veel heter 
dan groene, omdat stenen de warmte vasthouden. wie wel eens 
met blote voeten over zonverhitte tegels heeft gelopen, weet 
dat je dan je voeten kunt verbranden. Over gras lopen gaat bij 
hitte prima. de temperatuur in de stad ligt door al die stenen in 
de zomer een paar graden hoger dan in het buitengebied. door 
groene tuinen en groene daken warmt de stad minder op. Het 
is er dan prettiger wonen.

Vergroenen en verkoelen
Volgens lucy kun je van alles doen om de stad te vergroenen 
en te verkoelen, zoals bijvoorbeeld de regenpijp loskoppelen 
van het riool zodat het water in de eigen tuin in de bodem zakt. 
Hoe je dat doet, staat te lezen op de gemeentewebsite. soms 
is subsidie mogelijk, omdat ook de gemeente de verstening 
van de stad wil tegengaan. bij gebrek aan een voortuin kun je 

De voortuin van Lucy Kurstjens aan de Okapistraat
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Lucy Kurstjens wil in de stad ‘steen  eruit, plant erin’

ook een geveltuin aanleggen. Onder bepaalde voorwaarden 
mogen bewoners anderhalve stoeptegel vanaf de gevel ver-
wijderen voor een eigen tuintje. er moet wel minstens 120 cm 
stoep overblijven. 

nog een mogelijkheid is een boomspiegel beplanten; dat 
stukje aarde rondom een boom waar geen bestrating ligt. je 
moet dat wel melden bij de gemeente (boomspiegel adopte-
ren), anders schoffelt de plantsoenendienst je plantjes weer 
weg. een ‘groen’ dak met (vet)planten op een gebouw helpt 
ook. Het houdt het huis koel in de zomer en laat het regenwater 
dat erop valt langzamer weglopen. Ook hiervoor kun je subsidie 
aanvragen bij de gemeente. Maar…bestrating verwijderen en 
een groene tuin aanleggen helpt het beste!

Natuurlijk tuinieren
Volgens lucy kiezen veel mensen voor een tuin met harde be-
strating omdat ze denken dat dat minder werk is. de kunst is 
volgens lucy om een natuurlijk evenwicht te bereiken in de 
tuin. dan hoef je er zelf niet zoveel meer aan te doen. dat be-
doelt ze met ‘natuurlijk tuinieren’: tuinieren waarbij je zorgt dat 
er een gemeenschap van planten en dieren ontstaat die zichzelf 
in evenwicht houdt. 

Hoogstens bij planten die te groot worden, is bijsnoeien nodig. 
Het afgevallen blad in de herfst blijft liggen als voedsel voor 
het dierenleven, mest voor de planten en bescherming tegen 
de vorst. insecten zorgen voor de bevruchting van de bloemen 
zodat veel planten zichzelf kunnen uitzaaien. er ontstaat een 
voedselketen van eten en gegeten worden waardoor er geen 
plagen ontstaan. wespen maken er ook deel van uit. “Ze vangen 
vliegen die ze aan hun larven voeren. die larven scheiden een 
zoete stof af die het voedsel voor de volwassen wespen vormt. 
Pas als er in het najaar geen larven meer in het nest zijn, gaan de 
wespen op zoek naar zoet voedsel.”

Paradijsje
lucy heeft zelf een prachtige groene voor- en achtertuin. “Toen 
we hier in 1970 kwamen wonen, zag het er totaal anders uit. 
de grond was zanderig en vol gras. er hadden sportvelden ge-
legen.” sindsdien heeft ze er een waar paradijsje van gemaakt. 
Overal hoor je de zoemende insecten en zo nu en dan springt 
er een kikker weg. er zijn zonnige en schaduwrijke plekjes, lage 

planten, struiken en wat fruitbomen. smalle paadjes leiden naar 
een aantal zitplekken en vijvertjes. en dat alles op een opper-
vlak van zeven bij twintig meter. ❤

Tekst en foto’s: Eef van Hout

'Met die heftige
buien van tegenwoordig 

krijgen we zo steeds meer 
wateroverlast'

Lezing ‘natuurlijk tuinieren’
Nieuwsgierig naar hoe je zelf een natuurlijke tuin met 
weinig onderhoud kunt scheppen waarin altijd wat te 
zien is? Kom dan naar de lezing van Lucy Kurstjens op  
26 oktober van 14:00 - 16: 00 uur in de Maranathakerk 
aan de Steenbokstraat. Toegang € 3,- 

Voor meer informatie:
•   www.nijmegen.nl/wonen/milieuenafval/groen/groen_

zelf_beheren
•   www.operatiesteenbreek.nl
•   www.waterbewust.nl
•   www.avvn.nl/natuurlijk-tuinieren
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Werkzaamheden op Smit Draad -terrein nu echt aanstaande

Op het moment dat u dit leest is de in-
formatie-avond waarop Plegt-Vos haar 
plannen heeft toegelicht, alweer ach-
ter de rug. die was namelijk eind sep-
tember in de aula van de ssgn aan de 
ijsbeerstraat. in het volgende nummer 
komt Hart van Nijmegen op deze avond 
terug.  

duidelijk is wel dat er nu eindelijk 
serieus beweging zit in deze al vele ja-
ren slepende kwestie. aangejaagd door 
besluiten van de politiek - de gemeen-
teraad wil dat er nu eindelijk doorge-
pakt gaat worden op deze locatie - staat 
Plegt-Vos te trappelen om aan de slag te 
gaan. wel volgt later dit jaar nog een be-
roepsprocedure. Hiervoor heeft de Raad 
van state nog geen zitting gepland, zo 
meldt Marianne van gerwen namens 
de gemeente: "naar verwachting is die 
eind dit jaar. na deze zitting volgt een 
definitieve uitspraak over het bestem-
mingsplan en de omgevingsvergun-
ning."   

Discutabel
Volgens Rob bernink, voorzitter van de 
winkeliersvereniging groenestraat, zijn 
nu echt de bewoners aan zet. "Zij zullen 
zich moeten verdiepen in de materie 
van de sanering en de uitvoering daar-
van. samen met de know how die de 
wijkraad heeft, moet het goed komen," 
aldus bernink. "laat in elk geval dui-
delijk zijn dat de verhuizing van albert 
Heijn geen vaststaand feit is. daarover 
moet de Raad van state nog beslissen. 
Het gaat hier in onze ogen om een zeer 

discutabele gang van zaken, die mede 
tot dat omstreden besluit van onze ge-
meenteraad heeft geleid." 

Vreemd is het overigens wel dat het 
saneringsbesluit, daterend uit 2014, niet 
breed met de direct aanwonenden ge-
deeld is. naar verluidt hebben alleen de 
beide buren van de terrein-inrit aan de 

groenestraat, lid van wijkraad Hazen-
kamp jeanne berendrecht en wijkma-
nager Marian Hooijman dat ooit ont-
vangen. 

In het ongelijk gesteld
diezelfde jeanne berendrecht, bewoon-
ster aan de wezenlaan wier achtertuin 
grenst aan het bewuste terrein, had 
op persoonlijke titel bij 's lands hoog-
ste rechtsorgaan aan de bel getrokken. 
daarbij had ze o.a. verzocht om een zo-
geheten 'voorlopige voorziening', om zo 
te voorkomen dat op en rond het terrein 
onomkeerbare voorzieningen zouden 
worden getroffen. 

echter: de feitelijke bouwwerkzaam-
heden zullen pas starten als de gronden 
zijn gesaneerd. daarvoor is genoemd 

plan opgesteld, dat “de aanleg van een 
leidingtracé, het verleggen van de lei-
dingen en de saneringswerkzaamheden 
zelf omvat.” allemaal zaken die niet on-
der die feitelijke bouwwerkzaamheden 
vallen, vandaar dat de voorzieningen-
rechter geen aanleiding zag voor het 
treffen van een voorlopige voorziening. 
Ook ging de rechter niet mee in de op-
vatting dat de uitvoering van de beslui-
ten onaanvaardbare overlast met zich 
meebrengt. 

Verder stelde berendrecht dat het 
plan zal leiden tot verkeersonveilige si-
tuaties op de groenestraat en het par-
keerterrein. Volgens haar is ten onrechte 
geen onafhankelijk verkeersonderzoek 
uitgevoerd. Maar ook daarin ging de 
rechter niet mee: zij bestreed dat de rap-

porten van bureau goudappel- Coffeng 
niet onafhankelijk zouden zijn. wel 
komt dit onderwerp bij een volgende 
zitting, die van de beroepsprocedure, 
opnieuw ter tafel. 

Felle reactie
wat berendrecht/de wijkraad vervol-
gens deden, leverde een felle reactie 
van Plegt-Vos op. Onder de vlag van de 
wijkraad werd in en rond het ‘plange-
bied’ een flyer verspreid waarin gesteld 
werd dat berendrecht erin geslaagd is 
“te voorkomen dat op en rond dit ter-
rein onomkeerbare ontwikkelingen 
zouden gaan plaatsvinden.”

Het leidde per omgaande tot een 
mail op poten van Henkjan jongbloed, 
ontwikkelaar bij Plegt-Vos. Onder ver-

de Raad van state moet zich eind dit jaar dan nog wel 
 buigen over enkele bezwaarschriften die zijn ingediend, 

maar zeker is dat ontwikkelaar Plegt-Vos binnenkort voor-
bereidende werkzaamheden gaat uitvoeren op het voor-

malige smit draad-terrein aan de groenestraat. die zullen 
bestaan uit de sloop van de nog aanwezige funderingen en 

de sanering en het bouwrijp maken van het terrein. 

Rob Bernink: ‘Laat duidelijk zijn dat 
de verhuizing van Albert Heijn nog geen 

vaststaand feit is. Daarover moet de 
Raad van State nog beslissen'

wijkraad Hazenkamp: 'Komst albert Heijn nog geen vaststaand feit'
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Werkzaamheden op Smit Draad -terrein nu echt aanstaande

wijzing naar de uitspraak van de Raad 
van state stelt jongbloed in een mail 
aan de wijkraad (met een afschrift aan 
uw verslaggever) dat “de rechter een ge-
heel andere uitspraak heeft gedaan dan 
u meldt in uw flyer. Uw lid van de wijk-
raad - en daarmee dus de wijkraad - is 
door de Rvs in het ongelijk gesteld en 
de gevraagde voorlopige voorziening is 
niet toegewezen.” Plegt-Vos verzoekt de 
wijkraad dan ook “met klem de aanwo-
nenden per omgaande in te lichten over 
de werkelijke situatie.”

Afwachten
gevraagd naar hoe de wijkraad nu 
precies in deze kwestie staat, houdt 

de recent tot de wijkraad toegetreden 
gijsbert van Heijst zich, daags na een 
emotioneel verlopen vergadering op 
13 september, op de vlakte: “de wijk-
raad vindt alle uitleg die Plegt-Vos over 
albert Heijn geeft, wat prematuur. er 
loopt namelijk nog iets bij de Raad van 
state. Verder is het op dit moment niet 
handig daar nu meer over te zeggen. we 
wachten eerst de avond van de 28ste af." 
❤

Tekst: Roeland Loosen. 
Illustratie: Plegt-Vos

Artist's impressions van de situatie aan de Groenestraat zoals die er volgens Plegt-Vos t.z.t. uit komt te zien

Saneringsbesluit Smit 
Draad-terrein
Dit besluit en alle bodemrappor-
tages die daarin genoemd wor-
den, zijn ook digitaal in te zien 
in de zogeheten milieu-atlas van 
de gemeente. Deze is te vinden 
op www.nijmegen.nl/inwoners/
milieugroen&afval. Via de link 
http://kaart.nijmegen.nl/milieu 
zijn alle onderliggende stukken 
direct in te zien. 

wijkraad Hazenkamp: 'Komst albert Heijn nog geen vaststaand feit'
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die zonnige zondagmiddag in september 
is Carlyns tuin aan de groenestraat zojuist 
de setting geweest van een video-opna-
me voor haar YouTube-kanaal Funny star.  
in die tuin staat een grote teil vol oranje-
roze slijm als bewijs. Carlyn heeft zich net 
gewassen en schone kleren aan gedaan. 
Van slijm maken word je namelijk nogal 
plakkerig…

we nemen plaats aan de grote tafel in 
de tuin, vaak de plek waar de video’s met 
een camera en een computer worden 
opgenomen. Het schoolbord op de muur 
achter de tafel is daarvan het bewijs, want 
dat is ook te zien op menig filmpje. een 
eenvoudig decor dus en meer is ook niet 
nodig, want Carlyn is heel goed in staat 
de aandacht van haar kijkers vast te hou-
den. wat is haar geheim? Ze is een heel 
sprankelend en taalvaardig meisje, en 
vooral: ze is zichzelf. en dat is knap voor 
een elfjarige. dat onbevangene lukt niet 
meteen op die zondagmiddag met de 
verslaggever van Hart van Nijmegen op 
bezoek, maar met hulp van moeder es-
ther en vader gert-jan komt het gesprek 
al snel op gang. 

Funny Star
waarom toch een eigen videokanaal op 
YouTube, wil de vijftigplusser weten, en 
waarom heet het Funny star? “nou, ik 
keek al heel veel YouTube en ik dacht: laat 
ik dat zelf ook eens proberen. dat was 
ongeveer vijf maanden geleden. en toen 
vond ik het zo leuk dat ik ermee door ben 
gegaan. Funny star vond ik gewoon een 
mooie naam.” en hoe bedenk je dan de 
onderwerpen? “soms jat je wat van an-
dere filmpjes op YouTube die je leuk vindt 
en daar geef je dan je eigen ‘twist’ aan. 
soms kom ik op een idee door de reac-
ties op mijn filmpjes en soms bedenk ik 
gewoon helemaal iets nieuws. dat zijn ei-
genlijk de drie manieren.”  duidelijke uit-
leg. Maar als je dan een onderwerp hebt, 
hoe organiseer je dat dan? 

weer volgt een helder antwoord: “ik 

kijk eerst of ik het echt kan doen voor de 
camera en wat ik daar dan voor nodig 
heb. Of ik er überhaupt wat voor nodig 
heb. als ik het dan allemaal heb en ik 
wil het heel graag doen, dan neem ik de 
video op. dan kan het nog niet meteen 
online, want meestal moet je editen. dat 
doet mijn moeder vaak, want die vindt 
dat heel leuk. Maar soms doe ik het zelf.” 
Voor de duidelijkheid: editen is monte-
ren. dat is het knippen en plakken in op-
names om er voor de kijker een boeiend 
geheel van te maken. 

 
“Jij beurt mij op”
Carlyn klinkt als een succesvolle filmma-
ker, en dat is ze ook … met de hulp van 
haar ouders. Moeder zorgt voor de tech-
niek en de pr, en speelt soms voor jury. 
Vader doet de financiën – er zijn reclame-
inkomsten en er moeten benodigdheden 
voor de video’s gekocht worden – en 
treedt vaak op in de filmpjes. Carlyn zelf is 
natuurlijk de hoofdrolspeler en improvi-
seert dat het een lieve lust is. geen enkele 
tekst wordt van tevoren ingestudeerd. 
dat levert natuurlijk spontane en vrolijke 
filmpjes op en dat waarderen haar kijkers. 
“jij beurt mij op,” was een van de reacties. 
niet iedereen reageert trouwens zo po-
sitief. Veel kijkers willen weten of ze een 
jongen of een meisje is. Carlyn heeft geen 
lang haar en kleedt zich stoer. dat wordt 

niet door iedereen gewaardeerd. Trekt ze 
zich iets van die kritiek aan? Haar reactie: 
“doe het lekker zelf. Maar dan andersom.” 

in vijf maanden tijd heeft Carlyn ruim 
zesduizend abonnees verzameld en zijn 
de oudere filmpjes soms meer dan twee-
honderdduizend keer bekeken. dat is 
heel veel in de YouTube-wereld! en waar 
gaan die filmpjes dan over? nou, over 
slijm maken bijvoorbeeld, of over een 
bijbehorende ‘give away’. de teil oranje-
roze slijm van de zonnige zondagmiddag 
is verdeeld in pakketjes en verloot on-
der belangstellenden. Moet je wel eerst 
abonnee worden natuurlijk, anders kom 
je niet in aanmerking. Het blijkt dat Fun-
ny star veel fans in belgië heeft. al menig 
pakketje is de grens over gegaan. 

Ook allerlei ‘challenges’ oftewel wed-
strijdjes worden gefilmd zoals ‘real versus 
gummy’ in diverse varianten, waarbij er 
gekozen moet worden tussen echt eten 
of een snoepversie. andere wedstrijdjes 
zijn een ‘balloon challenge’ of een ‘pan-
cake art challenge’. die laatste is mijn fa-
voriet. ga zelf maar kijken wat die inhoudt 
op www.youtube.com/c/funnystar. ❤

Tekst: Ypie Veenstra. Foto: Els Baltjes 
(Carlyn blaast een bel in een pakketje slijm)

‘Funny Star’ Carlyn Weijers op 
YouTube grote hit

Tja, daar zit je dan als vijftigplusser tegenover een heel 
 be  weeglijk meisje van elf met haar eigen videokanaal Funny 
star op YouTube, dat ook nog eens een grote hit is. Over ver-
schillende werelden gesproken…  Maar ze verovert je, zonder 
aarzelen, met haar digitale YouTube-filmpjes over ‘challenges’, 
‘give aways’ en ‘unboxen’. Voor de andere vijftigplussers: die 
drie begrippen staan voor wedstrijdjes, cadeautjes weggeven 
of deze uitpakken. echt populair bij haar kijkers is het maken 
van slijm in allerlei varianten en hoeveelheden. Treed binnen 
in de wereld van ‘Funny star’ Carlyn weijers.
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In het hart van Nijmegen staan maar liefst drie toon-
aangevende onderwijs- en onderzoekinstellingen: de 
Radboud Universiteit, het Radboudumc en de Hoge-
school van Arnhem Nijmegen. In Nijmegen-Midden 
wonen heel wat wetenschappers die er werken en 
in deze rubriek komen zij aan het woord. Deze keer: 
dr. Vincent Hunink, woonachtig aan de Verlengde 
 Groenestraat en classicus aan de Radboud Universiteit. 
Hunink houdt zich bezig met onderwijs in, en onder-
zoek naar de Latijnse taal. Hij is vooral bekend van zijn 
vele vertalingen van de klassieke auteurs, waaronder 
Tacitus. "Vertalen is vooral een combinatie van goed 
lezen en goed schrijven."
 
Hoe ben je in de wijk terechtgekomen? 
"eigenlijk via een gelukkig toeval, omdat de advertentie van 
ons huis destijds niet in de hele oplage van De Gelderlander 
verscheen, maar slechts in enkele edities buiten nijmegen. 
wij wonen er nu sinds 1998, met veel plezier. en voor een 
treinenliefhebber als ik is het geen straf om vlakbij een station 
(Heyendaal, Rl) te wonen. bovendien is het ook nog eens erg 
dichtbij m'n werk. Onze straat is eigenlijk een soort eiland en 

heeft een prima sfeer, waardoor wij het heel prettig wonen 
vinden."

Hoe en waarom ben je in dit vakgebied terechtgekomen?
"ik vond talen altijd al mooi en halverwege de middelbare 
school (het Canisius College, Rl) had ik een soort eureka-

moment en ben ik na m’n eindexamen Klassieke Talen gaan 
studeren. na m’n afstuderen kreeg ik op de universiteit een 
onderzoeksplaats, gevolgd door een aaneenschakeling van 
baantjes en banen binnen de vakgroep. altijd een combinatie 
van onderwijs en onderzoek. Tijdens mijn promotieonderzoek 

Liefde voor Latijn drijft classicus   Vincent Hunink

Wetenschapper in de wijk

Vincent Hunink: "In alle wetenschap zit ook creativiteit"

 'Maar ik ben ook een 
mens van deze tijd, van nu. 

Vertalen is voor mij 
allerminst een vlucht uit 

de werkelijkheid'
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ben ik ook heel grondig in vertalen en vertalingen gedoken. ik 
kan goed lezen en goed schrijven, dát is vertalen. ik vind vooral 
de combinatie – docentschap en schrijven – aantrekkelijk."

Aangezien jij en ik oud-klasgenoten zijn heb ik jouw weten-
schappelijke carrière een beetje gevolgd en ik kan mij geen 
negatieve recensies van jouw vele vertalingen en publicaties 
heugen…
"Op een enkel vervelend stukje na klopt dat wel. gelukkig is 
de waardering voor het vertalen van overgeleverde teksten 
uit de oudheid, en voor de vertalers, de afgelopen jaren wel 
gegroeid. Maar ook mijn eigen voorkeur voor het vertalen is 
gegroeid. want ik kan niet zeggen dat mijn hart er destijds, 
op de middelbare school, al sneller van ging kloppen. Pas 
later, toen de liefde voor latijn me dreef. Het is een mooie, 
plechtig klinkende taal. en het is ook een vorm van weten-
schappelijk onderzoek, vertalen. er zit naast een methodische 
ook een creatieve invalshoek in. en in alle wetenschap zit 
creativiteit."  

Nou stellen wij deze vraag wel vaker aan collega-weten-
schappers van jou, maar voor de klassieke talen Grieks en La-
tijn lijkt 'ie wel heel legitiem: hoe ziet de toekomst van jouw 
vakgebied eruit?
"de opleiding in nijmegen staat goed aangeschreven. Klas-
sieke opleidingen zijn sterk verbonden met gymnasia, die 
erg populair zijn. in nijmegen komen wij elk jaar op zo'n 20 
eerstejaarsstudenten uit, dat is best bijzonder. Ook het werk-
gelegenheidsperspectief is prima. Ongeveer tweederde van 
onze afgestudeerden gaat werken als docent in het voortgezet 
onderwijs. en omdat classici goed kunnen lezen, zijn ze erg 
goed in staat puzzels op te lossen en met lastige vraagstukken 
om te gaan. Vandaar dat ze ook in sectoren als logistiek, per-
soneelsbeleid en iCT terechtkomen. ik merk dat er nog altijd 
voldoende belangstelling voor ons vak is."

Heb jij binnen jouw vakgebied nog een ambitie, of een 
droom? 
"ja, dat ons werk en mijn vertalingen nog beter hun weg 
vinden naar het grote publiek. Classici zijn daar wel mee bezig 
hoor. de tijden van alleen maar pochen over Plato en Cicero 
zijn verleden tijd. Classici zijn allang hun ivoren torens uit en 
werken ook steeds meer samen. ik maak me dan ook geen 
zorgen om het imago van ons vak. bovendien kun je dit werk 
tot op hoge leeftijd blijven doen. Classici sterven altijd in het 
harnas." ❤
 
Tekst: Roeland Loosen. Foto's: Vincent Moll

Vincent Hunink, toonaangevend  
vertaler
Naast zijn werk als docent, houdt Hunink zich ook be-
zig met onderzoek. Dat is vooral gericht op klassiek-
Latijnse en vroeg-christelijke Latijnse literatuur, met 
name de auteurs Lucanus, Apuleius, Tertullianus 
en Augustinus. Afgezien van wetenschappelijke en 
populaire artikelen en recensies, publiceert Hunink 
vooral vertalingen en edities, al dan niet met com-
mentaar. Want hij vindt het belangrijk om Latijnse 
teksten in eerste instantie te ontsluiten via goede uit-
gaven, commentaren, vertalingen en beschouwingen.
“Huninks radicale, klankrijke vertaling van Tacitus' 
Historiën is onthutsend, en daarom een meesterstuk 
van ongekende klasse.” Het zal maar over je geschre-
ven worden en dan ook nog 's door de Volkskrant. Zo 
recenseerde Piet Gerbrandy namelijk Tacitus In moe-
rassen & donkere wouden - de Romeinen in Germanië. 
"Tijdens het vertalen word ik die man, die Romein," 
zegt Hunink. "Maar ik ben ook een mens van deze tijd, 
van nu. Vertalen is voor mij allerminst een vlucht uit 
de werkelijkheid; ik maak het niet mooier dan het is. 
Ik kan verantwoorden wat ik doe." 

Liefde voor Latijn drijft classicus   Vincent Hunink

Vincent Hunink: "Vertalen is vooral een combinatie van 
goed lezen en goed schrijven"
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Binnen mijn praktijk begeleid ik kinderen van de 
basisschool die een steuntje in de rug nodig hebben. 

Heeft uw kind hulp nodig bij
•  rekenen, lezen, spelling, woordenschat, 

begrijpend lezen, schrijven
•  dyslexie en dyscalculie
• het bijbenen van niveau of tempo van de leerstof
•  het trainen voor de Cito
• studievaardigheden

Wilt u graag zien dat uw kind
• betere leerprestaties behaalt
• hernieuwd vertrouwen in zichzelf ontwikkelt
• weer in de opwaartse spiraal terecht komt

Ik bied uw kind graag hulp op maat. Dit doe ik in 
nauwe samenwerking met ouders en school.

Mijn praktijk ligt in de wijk De Hazenkamp.

Dromedarisstraat 15, Nijmegen   
06 4976 6889    

beapieters@glazenkamp.net
www.leerlingbegeleidingbeapieters.nl

Drs. Bea Pieters 
Pedagoog & Leerkracht

Help haar 
met protheses 
en revalidatie 

op lilianefonds.nl

 GRATIS INLOOPSPREEKUUR 
SPORTBLESSURES 

Elke maandag van 17.00-17.30 uur 
 

 
Voor informatie zie T, E, W. 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
T:   024 – 833 00 22      
E:   fysiotherapie@fysiotherapiehazenkamp.nl 
W:  www.fysiotherapiehazenkamp.nl 
 

Teamzorg Nijmegen verricht  diensten en biedt oplossingen op het 
gebied van;
• Persoonlijke verzorging;
• Verpleging;
• Individuele begeleiding/ondersteuning.

Begeleiding en ondersteuning;
• Helpen met omgaan van eventuele beperkingen en activeren van zelfhulp;
• Tijdelijk ontlasten en/of ondersteunen mantelzorger.

Uw kwaliteit van leven is onze zorg!
door onze begeleiding en zorg kan opname in een instelling worden 
voorkomen of uitgesteld. Ook zijn wij daar om u te ondersteunen en te 
begeleiden wanneer u terug mag keren naar huis.

de warmte en gezelligheid bij u thuis is 
veel waard. Tegenwoordig willen steeds 
meer ouderen zo lang mogelijk thuis 
blijven wonen. echter, bij het ouder 
worden neemt de vraag naar hulp 
en ondersteuning toe. wij staan voor 
zichtbare zorg in de wijk. dit betekent 
dat de wijkverpleegkundigen en verzor-
genden altijd dichtbij zijn. Ze kennen 
de wijk en de zorgbehoeften van onze 
cliënten. Maar weten ook direct waar 
passende aanvullende zorg te krijgen 
is als dit noodzakelijk is. wij staan voor 
kwaliteit en waarborgen continuïteit. 
Vanzelfsprekend hebben wij aandacht 
voor de cliënt.

Tarweweg 7s  | 6534 aM nijmegen | info@teamzorg.eu 
www.teamzorg.eu | T. 024 205 205 7
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Dirigent Willy Hautvast is de grote man achter het Nij-
meegs Seniorenorkest (NSO). Veertig jaar geleden richt-
te hij het op. In november neemt hij afscheid. Het NSO 
bestaat uitsluitend uit blazers, op één slagwerker na. De 
46 leden hebben vaak tientallen jaren in een harmonie 
gespeeld, voordat ze bij het NSO kwamen. Het oudste 
lid is 87 jaar (!) en de jongste 65. Negen leden wonen in 
Nijmegen-Midden. 

Trees siero woont aan de Moeflonstraat 
en is voorzitter van het nsO. Zij vertelt dat 
willy Hautvast het orkest oprichtte toen 
hij 45 was en dat hij nu 85 is. Hoog tijd dus 
om het rustiger aan te gaan doen. Op 12 
november neemt hij afscheid. 

willy Hautvast was vele jaren eerste klarinettist bij de lucht-
machtkapel, nog steeds in nijmegen gevestigd. daarna werd hij 
directeur van de muziekafdeling van de lindenberg. Hij merkte 
dat veel muzikanten die op leeftijd kwamen, niet meer aan de 
lichamelijke eisen van de harmonie konden voldoen. Hautvast 
richtte daarom het nsO op. Het nsO is het eerste seniorenor-
kest van nederland, maar al lang niet meer het enige. 

Trees stelt vast, zeer tot haar tevredenheid, dat het nsO willy 
Hautvast is. Hij deed zo’n veertig jaar lang alles. Hij bestuurde 
het orkest, dirigeerde, arrangeerde, componeerde, stelde het 
orkest samen en deed tot voor kort de financiën. langzamer-
hand heeft hij alle taken overgedragen aan de vereniging met 

een officieel bestuur. Het orkest begint elk optreden met de 
door Hautvast gecomponeerde Seniorenmars. Het repertoire 
bestaat verder uit marsen, ouvertures, walsen en karakterstuk-
ken, populaire licht klassieke werken en bekende moderne 
lichte muziek.  Optredens zijn in woon- en zorgcentra, kerken 
en zelfs op het Mariënburgplein.

Afscheidsconcert  op 12 november
10 september werd het veertigjarig jubileum van het nsO ge-
vierd met een jubileumconcert in Openluchttheater de gof-
fert. Het afscheidsconcert voor willy Hautvast is op zondag 12 
november in de kerk aan het Keizer Karelplein (Titus brandsma 
gedachteniskerk). binnenlopen kan vanaf 14:00 uur. Om 14:30 
uur begint het concert. na afloop is er gelegenheid om willy 
de hand te schudden. entree is € 5,- inclusief een consumptie. 
Kaarten zijn verkrijgbaar bij de leden, de entree en Marcel nova  
(marceln57@gmail.com).  ❤

Tekst: Piet Hieltjes

Het NSO repeteert op woensdagochtend van 10:30 tot 
12:30 uur in wijkcentrum De Schakel aan de Archime-
desstraat. Mensen die mee zouden willen spelen in het 
orkest kunnen eens komen luisteren. Meer informatie is 
te vinden op www.seniorenorkestnijmegen.nl. Het orkest 
is ook te beluisteren en bekijken op YouTube.

Willy Hautvast ís het Nijmeegs 
Seniorenorkest 

Willy Hautvast, dirigent van het Nijmeegs Seniorenorkest. Foto Ria Knoll
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Het Willemskwartier heeft de afgelopen jaren veel 
veranderingen ondergaan. Oude bewoners gingen, 
nieuwe bewoners kwamen. Gaan die twee een beetje 
samen? Voor de laatste keer gaan een oude en nieuwe 
bewoner met elkaar in gesprek in ’t Hert: Tefke van Dijk 
en Dirk-Jan Burgersdijk, makers van de serie.

Tefke: “we hebben nu samengewerkt voor wijkmagazine Hart 
van Nijmegen en het boek Hert op de tong en daarbij heb ik de 
indruk gekregen dat jij iedereen kent in het willemskwartier. is 
dat zo?”
dirk-jan: “niet iedereen. wel heel veel mensen. ik ben een echte 
kletsmajoor en ik zoek contact met mensen.”
“Zoals je dat bij ons deed.”
“ja, ik ben altijd benieuwd naar nieuwe mensen. Toen ik bij jullie 
aanbelde, zat ik in de wijkraad en was actief voor de website.”
“Vanwaar die interesse in nieuwe buurtbewoners?”
“Toen ik in de wijk kwam wonen had ik een kind van een jaar 
oud. ik wist dat we hier zeker twaalf jaar zouden wonen en ik 
wilde dat het een goede wijk zou zijn voor mezelf en mijn zoon. 
ik wilde een fijne en veilige wijk, zonder hondenpoep, drugs, 
gedoe en troep. samen met een bewonersgroep hebben we 
ons daar hard voor gemaakt en het is toen een stuk verbeterd. 
waarom ben jij hier komen wonen?”
“Voordat we naar het willemskwartier kwamen, woonden we 
in een appartement op de Kastanjehof. we hadden daar twee 
slaapkamers en dat werd te klein met twee kinderen. even zijn 
we door lindenholt gereden, waar we veel huis voor ons geld 
konden krijgen. daar werd ik heel verdrietig van. Zelf ben ik op-
gegroeid in dukenburg en het kanaal is altijd een flinke drem-
pel geweest. in die tijd had het willemskwartier geen goede 
naam. Maar er is veel veranderd en we wilden het proberen.”
“Het willemskwartier was toen een wijk in overgang. die veran-

dering is dertig jaar geleden ingezet. ik kwam van de Floraweg 
en zag dat het hier al beter ging.”
“Vind je het een volkswijk?” vraagt Tefke.
“Het is een oude volkswijk met veel nieuwe bewoners. een pret-
tige mix met aangename verhoudingen: veel mensen van vroe-
ger en er zijn nieuwe mensen bijgekomen.”
“gaan die twee goed samen, volgens jou?”
“ja. Vind jij van niet?”
“ik heb een aantal keer aan activiteiten meegedaan in de wijk 
en het gaat niet vanzelf tussen oud en nieuw. Het blijft lastig, 
maar het is absoluut geen onwil. Van beide kanten niet.”
“inspanning is van twee kanten nodig. je moet je in deze wijk 
binnenvechten, dat heb ik ook gedaan.”
“elkaar kennen is belangrijk, daar begint het mee.”
“dat vind ik ook. Het is belangrijk dat mensen een praatje met 
elkaar maken en elkaar aanspreken. Mensen hebben hier het 
hert op de tong, dat heb ik altijd typisch willemskwartier ge-
vonden en dat karakter moet behouden blijven.”
“Heb je nog tips voor mij als ‘nieuwkomer’?”
“jij wordt nog nieuwkomer genoemd, maar dat ben je niet 
meer. je kunt al net zo hard nuilen als echte willemskwartier-
ders, hahaha. wil je nog verhuizen?”
“nee, we wonen hier prima. jij?”
“ik ook. Het blijft ideaal, zo dicht bij de stad.”  ❤

Tekst: Tefke van Dijk. Foto’s: Vincent Moll

Dit was de laatste aflevering van Oud & nieuw in het 
Willemskwartier. In het komende nummer starten we 
een nieuwe rubriek met toevallige ontmoetingen op 
straat. Hiermee kunnen we meer mensen bereiken uit 
meerdere wijken.

Oud & Nieuw in het Willemskwartier

‘Het is een oude volkswijk met veel  nieuwe bewoners’
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Dirk-Jan
Naam: dirk-jan burgersdijk
Woont: Tollensstraat
Leeftijd: 62 jaar
Aantal jaren in de wijk: 27 jaar
Kinderen: Zoon van 28.
Werk: Huismeester bij een klooster (‘klusjesman en 
 regelneef’).
Sport/hobby: Knutselen (van kunstwerkje tot fiets), 
hardlopen (vorige week gymschoenen en kek broekske 
gekocht en ingeschreven voor een training) en wandelen 
(in de natuur, anders is er niets aan).
Muziek: Oudere klassieke muziek.
Krant: Gelderlander, de Volkskrant en Trouw of NRC (op het 
werk).
Televisie: Heeft geen televisie, niet leuk en geen tijd voor. 
Kijkt soms uitzending gemist.
Wil in de wijk: goed contact met buren, zodat we op een 
prettige manier met buurtgenoten in een leuke, schone, 
mooie en veilige wijk wonen.
Guilty pleasure: “ik kan melkchocolade eten tot ik net 
misselijk ben. en beschuit met aardbeien en mascarpone: 
daar kun je me voor wakker maken.”

Tefke
Naam: Tefke van dijk
Woont: Pater van Meursstraat
Leeftijd: 42 jaar
Aantal jaren in de wijk: 9 jaar
Kinderen: Zoon van 12, dochter van 10.
Werk: Zelfstandig journalist, redacteur/tekstschrijver.
Sport/hobby: Twee keer per week fitness, wandelen, 
reizen, fotograferen en muziek.
Muziek: brede smaak, ontdekt allerlei nieuwe muziek door 
interviews bij poppodium doornroosje, van jazz tot metal.
Krant: blij als het lukt de Volkskrant op zaterdag te lezen, 
verder veel via internet.
Televisie: achtuurjournaal (leuk om te mopperen) en 
 programma’s als Penoza, de slimste mens, ik vertrek.
Wil in de wijk: Meer gevarieerd aanbod in winkels, een 
drogist en pinautomaat op de willemsweg en een botten-
daalachtig café met terras.
Guilty pleasure: “als ik serieus aan het schrijven ben,  
maak ik tijdens een pauze soms van die smerige instant 
noodles om die dan op te eten tijdens een potje Rummi-
kub op de iPad.”

‘Het is een oude volkswijk met veel  nieuwe bewoners’
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Pontanusstraat 1 | 6524 HA  Nijmegen | 024 - 322 36 26
info@vananken.nl | www.vananken.nl 

Thuis in het
Rijk van Nijmegen
Met meer dan 30 jaar ervaring in het Rijk van 
Nijmegen kennen we zo’n beetje iedere straat, 
steegje en laan. Uw garantie voor een zorgvuldig 
advies over welke woning aansluit bij uw 
persoonlijke woonwens. Door lokale markt- en 
mediakennis weten wij precies hoe wij uw woning 
bij verkoop in het juiste daglicht moeten zetten.

Meer weten? Neem dan contact op met  
Juliëtte van Anken of Onno Disveld.

Tot ziens!
Van den Bergh
opticiens - audiciens
opticienvandenbergh.nl

Column

Uit de stad is 
niet altijd beter

Joop moet een nieuwe bril en zijn dochters 
gaan mee om deze uit te zoeken. Ze beslui-
ten dat deze in de stad gekocht moet worden 
want daar is meer keus. 

Op vrijdag wordt een planning gemaakt, na 
geparkeerd te hebben op de wedren gaat de 
tocht van de Hertogstraat over de Burchtstraat 
naar Plein 1944. Zaterdag is het  dan zo ver, 
Joop gaat mee naar de stad. Gelukkig is er 
nog net een plekje vrij op de wedren en via de 
Oranjesingel komen ze al  snel op de Hertog-
straat om de eerste winkel te bezoeken, maar 
bij de eerste winkel ga je nog niet kopen want 
de anderen hebben misschien wel veel mooi-
ere monturen. Op de Burchtstraat, winkel twee 
en drie, deze lijken erg goedkoop maar er komt 
nog van alles bij. Verder naar de vierde, voor 
de gezelligheid gaan ze door de Broerstraat. 
Joop wordt al aardig moe en hij wil nog over 
het nieuwe Plein 1944 waar je nu gelukkig door 
de nieuwe plavuizen goed kunt lopen. Hij heeft 
er inmiddels genoeg van en ze besluiten dat 
Joop op een gezellig terras een kop koffie drinkt 
terwijl zij de auto halen. 

Bijna thuis komen ze langs Winkelcentrum Ha-
tert vlakbij de woning van Joop waar hij altijd 
alleen zijn boodschappen doet. Ze stoppen en 
zien tot hun verbazing de winkel van opticien 
van den Bergh. Binnen gekomen is er al snel 
een keuze gemaakt uit de prachtige collectie 
brillen, en na de vakkundige oogmeting en uit-
leg van de brillenglazen is iedereen moe maar 
zeer tevreden. Vader kan in de toekomst alleen 
naar zijn opticien voor de noodzakelijke 
service hetgeen bij van den Bergh 
opticiens natuurlijk gratis is. 
Én zijn dochters hebben 
een wijze les gehad.

advertentie



Hart van Nijmegen - oktober 2017           27

Het is een goede 67 jaar terug dat Ria Heskes-Reijnen 
uit de Rode Kruislaan begon met haar eerste naaigroep. 
Ze is nu 87 maar werkt nog steeds met veel plezier. De 
liefde voor het vak is haar drijfveer.

als twintigjarige gaf ze in het clubhuis van don bosco aan de 
Oude graafseweg al les in kleding maken aan tienermeiden uit 
de wolfskuil. nu doet ze het wat rustiger aan met twee naai-
groepen. Op vrijdagavond is ze te vinden in wijkcentrum Villa 
nova en op donderdagavond in Voorzieningenhart ‘t Hert. 

een van haar ‘leerlingen’ is diny, ze zit al dertig jaar in de naai-
groep van ‘t Hert. ”deze groep is begonnen vanuit de Kolping, in 
de Klokketoren. Tot deze ’s avonds niet meer open mocht. dus 
verhuisden we naar ’t Hert. Hele pakken naaien we, voor carna-
val. wel vijf dames- en vijf herenpakken. elk jaar. Helma maakt 
nu voor de zomercarnaval een rokje, allemaal lagen in kleuren 
over mekaar heen.” Helma, vanachter de naaimachine: “en straks 
de Halloweenkleren.” 

Het was een hele rits aan adressen van club- en verenigings-
lokalen in nijmegen, waar Ria haar naaigroepen begeleidde. nu 
zijn er dus alleen nog die twee in Villa nova en ‘t Hert. “ik moet 
overdag wel een uurtje of anderhalf op de bank liggen en dan 
kan ik er weer tegen,” meldt de 87-jarige. 

Mannen
in de loop der jaren is het zelf maken van kleding sterk terugge-
lopen, de kleding wordt steeds goedkoper en mensen hebben 
het financieel erg goed vergeleken met vroeger. wie nu op naai-
les komt is een echte liefhebber en vindt het leuk om andere 
mensen te ontmoeten. “nu hebben we op vrijdagavond twee 
mannen en op donderdagavond één. Ze redden zich aardig!” 

de deelnemers aan de naaigroep in ‘t Hert komen veelal uit 
het willemskwartier. diny: “doris is 82 en iet hier is 85. Zij maken 
bijna alles. ik maak nu veel voor mijn achterkleinkind. en beppie 
voor haar kleinkind. dat zie je straks terug op de modeshow bij 
‘100 jaar willemskwartier’ hier in ’t Hert, op 25 november. 

“de naaimachines die we gebruiken worden door een vakman 
onderhouden en elk jaar nagekeken. daar is ook geld voor. stof-
jes moet je zelf kopen en meenemen. beginners starten, wanneer 
ze met de naaimachine kunnen omgaan, met een rokje of een 
makkelijke broek zonder ritsen en broekzakken,” aldus Ria. “ik ben 
nu 87 en werk nog steeds met veel plezier. Maar het lichaam wil 
niet altijd meer. jammer. ik wil eigenlijk meer dan ik kan, maar het 
lukt niet altijd. Maar zolang als ik heb, ga ik door.”  ❤

Tekst: Dirk-Jan Burgersdijk. Foto: Vincent Moll

Ria Heskes begeleidt naaigroepen: 
‘Zolang als ik heb, ga ik door’

De naaigroep in 't Hert. Ria Heskes is de dame in het blauw 
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‘Ik word heel chagrijnig als ik ’s avonds  geen goede maaltijd heb gehad’

Wat staat er op tafel in Nijmegen-Midden? En: zitten 
we überhaupt nog wel samen aan tafel of eten we 
ieder voor zich een snelle hap voor de buis? In deze 
rubriek proberen we er een antwoord op te geven en 
nemen we het eetgedrag van een wijkbewoner onder 
de loep. 

dit keer zijn we op bezoek bij ingrid van Kraaij (56). Ze werkt 
al heel lang bij het ROC nijmegen, waarvan de laatste vijf jaar 
als onderwijsmanager afdeling pedagogisch werk. Van Kraaij 
is alleenstaand en woont in een smaakvol ingerichte nieuw-
bouwwoning aan het alphons sieberspad. 

Ontbijt

Neem je elke dag de tijd voor het ontbijt, of sla je weleens 
over?
“ik ontbijt elke dag. dat sla ik echt nooit over.”

Brood, zuivel of granen?
“door de week ontbijt ik met kwark of yoghurt. Met fruit en 
soms wat granen. een enkele keer een crackertje, want dan is 
de kwark op. en in het weekend wil ik mezelf weleens trakteren 
op een engels ontbijt, want dat vind ik fantastisch. enigszins 

aangepast, want de worstjes en witte bonen in tomatensaus 
laat ik achterwege. Maar de spek en de eitjes vind ik heerlijk!”

Liever zoet of liever hartig?
“Hartig. ik eet helemaal geen suiker. de enige zoetigheid die ik 
eet komt via het fruit naar binnen.”

Neem je brood mee naar je werk?
“ja. Twee sneetjes brood, meestal met kaas of iets anders har-
tigs. en ik neem heel veel fruit en groente mee naar m’n werk. 
een zak worteltjes, een halve meloen in stukjes, stukjes ana-
nas of vier of vijf appels. gaat allemaal mee. Voeding is heel 
belangrijk voor mij. daar denk ik goed over na.”   

Lunch

Neem je de tijd voor de lunch of eet je wat tijdens het werk?
“ik ga er niet echt voor zitten. ik eet zeg maar ‘in fases’: als ik 
zin heb neem ik wat, verspreid over de dag.”

Eet je ook weleens wat in de kantine of het bedrijfsrestaurant?
“ik ga heel zelden naar het bedrijfsrestaurant. we hebben op 
onze school een afdeling horeca en daar maken ze elke dag 
verse soep. daar ga ik weleens een kop van halen.”

Ingrid van Kraaij

Wat schaft de pot?
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‘Ik word heel chagrijnig als ik ’s avonds  geen goede maaltijd heb gehad’

Vind je een gezonde lunch belangrijk of zwicht je weleens 
voor een snelle snack?
“Zelden. als ik al een keer toevallig geen brood bij me heb dan 
neem ik een broodje tonijnsalade of zoiets. nooit vette hap. een 
kroketje eet ik alleen als we studiedagen met het team hebben. 
in een snackbar zal je mij nooit zien.”

Glaasje wijn erbij?
“nee. bij de lunch niet. soms als ik op vakantie in het buitenland 
ben wel, maar dan is de lunch voor mij het diner.”

Diner

Wordt er elke dag nog gekookt?
“ja. ik ben een ontzettende lekkerbek en ik word heel chagrijnig 
als ik ’s avonds geen goede maaltijd heb gehad. een belangrijk 
moment van de dag.”

Alles vers of kant-en-klaar?
“nooit kant-en-klaar kan ik niet zeggen, want ik koop weleens 
pasta die je zo kunt eten.” 

Klassiek Nederlands menu of wereldkeuken?
“ik vind allebei lekker. Maar als je vraagt wat ik kook dan gaat 
dat eerder richting wereldkeuken. Heeft vooral te maken met 
het feit dat lekker nederlands eten – met een stooflapje ofzo – 
tijd vergt om klaar te maken.”

Ken je een vaste vleesloze dag of overweeg je dat?
“nee. ik eet weleens een dag geen vlees, maar dat is geen vaste 
dag. is ook geen bewuste keuze. ik eet gewoon waar ik zin in 
heb. Vis eet ik ook veel.”

 Wordt er – net als vroeger – op zondag extra aandacht be-
steed aan het diner?
“ja, en dat komt vooral omdat ik zondags gewoon meer tijd heb. 
dan kun je de dingen klaarmaken waar je wat langer voor in de 
keuken moet staan. ik kook ook heel erg graag. Ook voor an-
deren. Het ligt nu even stil, omdat ik niet veel tijd heb, maar ik 
draai hier ook een paar keer per jaar een huiskamerrestaurant. 
Maximaal tien mensen en heel erg leuk om te doen.”

Glaasje wijn erbij?
“ja. elke dag, behalve als ik nog in de auto moet stappen.”

Restaurant

Ga  je vaak uit eten?
“Minder dan vroeger. ik vind de kwaliteit vaak niet goed genoeg 
voor wat je ervoor moet betalen. dan haal ik liever de ingrediën-
ten in huis en maak ik het zelf.”

Eetcafé of chique tent? 
“door de week zal het vooral een eetcafé zijn. en een chic res-
taurant? ik ga er wel naartoe, maar de prijs-kwaliteitsverhou-
ding vind ik soms wel erg ver te zoeken.” 

Tussendoor

Altijd een koekje bij de koffie/thee?
“nooit. geef ik helemaal niks om.”

Let je erop dat je niet te veel snoept of snackt?
“daar let ik zeker op. doe ik eigenlijk ook nooit. Zo’n twee keer 
per jaar heb ik ineens zin in een zakje chips of zoiets. dat koop ik 
dan, maar dat kan ik na een tijdje weer weggooien omdat ik er 
maar een paar van heb gegeten.”  ❤

Tekst en foto’s: Ronald Spaak

Laat weten wat u eet!
Wat staat er in Nijmegen-Midden op tafel? 
Hart van Nijmegen hoort graag hoe lezers eten 
en koken. Heeft u iets bijzonders te vertellen, 
of is het juist allemaal heel gewoon? Mail naar 
info@hartvannijmegen.nu en geef een interview 
voor de rubriek ‘Wat schaft de pot?’
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Leerproblemen?  
A-RT biedt hulp bij o.a. spelling, rekenen, begrijpend lezen, 

Cito-training, leren plannen.   

 

  

  A-RT 
Remedial Teaching en Leerlingbegeleiding  
  
Anita Janssen   
Fretstraat 7 
6531 JE Nijmegen 
Telefoon: 06 11430886  

E-mail: anita.janssen@a-rt.nl  

Voor verdere info zie: www.a-rt.nl 
 

 

Geef uw stoel
of bank een 

2e leven

Geef uw stoel
of bank een 

2e leven

Hatertseweg 469
6533 GH Nijmegen 
024 - 356 47 55
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Ochtendspits, halfacht in de ochtend. de taken zijn strak ver-
deeld. ik beneden boterhammen smeren, melk inschenken, 
broodbakken, bekers en tassen vullen. Manlief boven zorgt 
dat de kids aangekleed en wel, met nette haren en schone tan-
den beneden komen. ineens een ernstig gezicht om de hoek 
van de kamerdeur. "Kun jij even kijken wat er met scheetje aan 
de hand is?" zegt manlief.

Uhh… dit past niet in mijn tijdsplanning, denk ik…"wat is er 
dan?" vraag ik. boven klinken jammerlijke kreten. "geen idee," 
antwoordt manlief. "gisteravond hebben we samen een jurk 

klaargelegd voor vandaag. Maar die wil ze nu ineens niet meer 
aan. dus heb ik een ander setje met een rok gepakt, die is ook 
niet goed. Toen ik haar vroeg wat ze dan wel wilde, gooide ze 
zichzelf op het bed met een kussen over haar hoofd en kwam 
er alleen nog maar een boel snot, tranen en gehuil uit. dus zeg 
het maar…ik volg het even niet meer…"

ja, volgen doe ik haar zeker. Hoe vaak heb ik zelf wel niet 
voor een feestje of belangrijke werkbespreking moedeloos 
voor de kastdeur gestaan, niet wetende wat ik aan moest trek-
ken. Om vervolgens me op m’n bed te laten vallen en in een 
soort brainfreeze een half uur naar het plafond te staren en te 
beseffen dat het zo oneerlijk is dat een kerel gewoon z’n pak 
aantrekt en ik het echt niet meer weet. ik schat in dat scheetje 
zojuist op haar zesjarige leeftijd tot dit inzicht is gekomen en 
heb direct medelijden met haar. 

een uur later zijn de vlekken uit het gezicht verdwenen en 
staat er een keurig lief meisje in de gang, rugzak op, een goed 
gevuld buikje en een glimlach op haar gezicht. ikzelf heb on-
derhand het zweet op de rug en het gevoel dat er al een halve 
dag op zit. ik geef haar een kus en ben trots op haar. ❤

Column: De scholen zijn weer begonnen
door anna wolfs

Griezelen in de bieb tijdens de 
Kinderboekenweek

Van 4 tot 15 oktober is het Kinderboekenweek. Het thema is 
dit jaar griezelverhalen. Op 13 oktober is de Bieb-boeman in 
Bibliotheek Muntweg. De hulp van kinderen (8+) is dan no-
dig om zijn grote griezelplan tegen te houden.

Kinderen jonger dan 12 jaar kunnen tijdens de Kinderboekenweek 
gratis lid worden van de bieb. Op 15 oktober sluit de Kinderboeken-
week in nijmegen af met een eng Kinderboekenfeest (5+). Met onder 
meer de grote Mees Kees show van Mirjam Oldenhave en een grie-
zelworkshop van kinderboeken- en prentenboekenschrijver jozua 
douglas.

bij de voorstellingen is beperkt plaats, dus koop vooraf kaartjes 
voor deze spannende activiteiten. Kijk op www.obgz.nl/kinderboe-
kenweek of vraag naar de Kinderboekenweek in jouw bibliotheek. ❤
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   APOTHEEK ST. ANNA      

 

St. Annastraat 178       

6525 GW Nijmegen       

telefoon (024) 355 63 00       

www.apotheekstanna.nl       

openingstijden: maandag t/m vrijdag     

van 8.30 uur tot 12.30 uur en van       

13.30 uur tot 17.30 uur 

Gratis bezorgen  

 

 WIJ WENSEN U FIJNE FEESTDAGEN EN EEN GEZOND 2010!  

 

   EMMA APOTHEEK  

 

Groenestraat 209a 

6531 HG Nijmegen       

telefoon (024) 355 70 06 

www.emma-apotheek.nl 

openingstijden: maandag t/m vrijdag 

van 8.30 tot 17.30 uur 

Gratis bezorgen  

 

      

 

             

 

Onze apotheken zijn sinds 2008 ISO 9001 HKZ gecertificeerd.

Klopper & Kramer is de vertrouwde naam in

uitvaartzorg in Nijmegen en omgeving en staat

garant voor persoonlijke dienstverlening op het

hoogste niveau. Met grote zorgvuldigheid en

toewijding zijn wij betrokken bij iedere uitvaart

die wij begeleiden en nemen daar graag alle

tijd voor.

In ons eigen kleinschalige rouwcentrum Oud-

Mariënboom aan de Groesbeekseweg bieden

wij de mogelijkheid om in een stijlvolle,

informele omgeving in alle rust en beslotenheid

afscheid te nemen. 

De vertrouwde naam
in uitvaartzorg

Groesbeekseweg 424 | Nijmegen | www.kk.nl (024) 323 44 44
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ik wil het in mijn columns zeker niet al-
leen over feesten hebben, maar het 
Offerfeest vind ik erg belangrijk en 
daarom wil ik het er toch graag over 
hebben. waarom? Omdat er een 
gemeenschappelijke religieuze ge-
schiedenis achter zit, die alleen iets 
anders wordt geïnterpreteerd door 
christenen, joden en moslims. bo-
vendien vieren alleen de moslims het 
Offerfeest. de geschiedenis van ons 
allemaal is dus gelijk, maar uiteindelijk 
komt elke kring vanuit diezelfde geschie-
denis op een ander verhaal uit. waarom doen 
mensen dat? waarom zoeken we steeds de verschil-
len op? Terwijl wij zoveel gemeenschappelijk hebben en 
 zoveel op elkaar lijken. 

Terug naar het verhaal achter het Offerfeest. Volgens de 
Koran kreeg de profeet abraham, oervader van alle gelovigen 
op de wereld, geen kinderen in de jaren dat hij leefde en ge-
trouwd was. dus ging hij bidden tot god: als ik een zoon krijg, 

zal ik hem u offeren als hij zeven jaar wordt. 
Zo zijn wij mensen, we beloven heel veel 

voor iets wat we erg graag willen, ook 
als we daardoor iets belangrijks kwijt-
raken. 

na deze belofte kreeg abraham 
een zoon: ismaël. Hij was zo blij met 
hem dat de daaropvolgende zeven 
jaar voorbij vlogen. Uiteindelijk kwam 

een bericht van god dat het tijd was om 
zijn belofte na te komen. abraham nam 

zijn zoon ismaël mee en zette een mes op 
zijn keel, maar het mes sneed niet. Hij probeer-

de het nog een keer, en een derde keer. 
god zag hoe abraham zijn belofte nakwam, ondanks 

dat hij erg veel van zijn zoon hield. daarom heeft god hem 
die belofte kwijtgescholden en hem een ram uit de hemel ge-
stuurd om het te slachten en hiermee door te gaan, ieder jaar 
opnieuw. dat is het Offerfeest. Het vlees moet binnen drie da-
gen op en je deelt het met arme mensen uit jouw buurt. Het 
maakt niet uit van welk geloof of afkomst ze zijn. ❤

 door serife sahinColumn: Offerfeest

Er is plek voor enthousiaste vrijwilligers die in de Na-
tuurtuin Goffert natuureducatielessen kunnen geven 
of in de kruiden- en bloementuin mee willen helpen. 

jaarlijks komen zo’n vierduizend basisscholleerlingen voor 
educatie-paden naar de educatieve natuurtuin goffert. Hier 
ervaren ze allerlei aspecten van de natuur. de scholieren wor-
den op hun leertocht begeleid door educatie-vrijwilligers. de 
natuurtuin goffert heeft plek voor een aantal enthousiaste 
vrijwilligers. Voorwaarde: ingezet kunnen worden voor min-
stens één dagdeel per week op werkdagen.  

elke dinsdag zijn vrijwilligers van de natuurtuin actief in 
de kruidentuin met wieden, zaaien, verplanten. de kruiden 
worden onder andere gebruikt voor educatie en het maken 
van thee. in de bloementuin bewerken ze de grond , zaaien 
bloemen en onderhouden de bloemborders om er ten slotte 
in de zomer mooie natuurboeketten voor de verkoop van te 
maken. Ook voor het onderhoud van deze tuinen is nog plek 
voor vrijwilligers.

Houd je van de natuur en heb je doordeweeks tijd? neem 
contact op met de educatieve natuurtuin goffert via: info@
natuurtuingoffert.nl of bel 024 354 17 29

Educatieve Natuurtuin Goffert zoekt vrijwilligers
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Fysiotherapie Sint Anna
Medisch Centrum Sint Anna

Sint Annastraat 180
6525 GW Nijmegen
Tel: 024 -3505892

www.fysiotherapiesintanna.nl

Theunissen   Fysiotherapeuten
Groenestraat 217 Y
6531 HH  Nijmegen

tel: 024-3550386
www.theunissen-fysiotherapeuten.nl

Fysiotherapie de Go�ert
Dobbelmannweg 118

6531 KZ Nijmegen
tel: 024-3552268

www.fysiotherapiedego�ert.nl

In samenwerking met
Avalon Fitcentre      St. Hubertusstraat 2      6531 LB Nijmegen

tel: 024-6635173

Fysiotherapie
Sint  Anna

S a m e n w e r k e n d e  F y s i o t h e r a p e u t e n

Vragen over regels en papieren?
    Een goed idee voor de buurt?
Nieuwe mensen ontmoeten?
    Andere mensen helpen? 
Zorg of hulp nodig?

Kom naar 
de Stip!

Samen maken 
we de wijk

Stip Midden
midden@stipnijmegen.nl

Openingstijden:
Dinsdag en donderdag van 13:00 
tot 16:00 uur
Woensdag van 09:00 tot 12:00 uur

  
 

 10 goede redenen om cliënt van de Zuider Apotheek te zijn. 
 

omdat wij: 
 

 Medicatiebewaking hoog in het vaandel hebben. 
 

 Continue werken aan het optimaliseren van service en kwaliteit en nauw samenwerken met uw huisarts. 
 

 HKZ gecertificeerd zijn en daarmee voldoen aan strenge eisen om o.a. uw medicatie af te mogen leveren. Dit wordt ieder jaar 
beoordeeld. 

 
 Een uitgebreide bezorgservice hebben. Wij bezorgen in Nijmegen tot 20.00u gratis bij u thuis. 

 
 Apothekers spreekuren op afspraak aanbieden. 

 
 Telefonische startbegeleiding bieden bij diverse medicijnen. 

 
 U begeleiden bij ontslag uit het ziekenhuis. 

 
 Themaweken organiseren zoals bijvoorbeeld Astma/COPD en diabetes. 

  
 Extra hulp en huisbezoeken voor mensen die moeite hebben met het innemen van hun medicatie. Wij leveren ook voorverpakte 

weekmedicatie. 
 

 Bovendien zijn de apothekers speciaal opgeleid om een medicatiebeoordeling, erkend door de verzekering te mogen doen. 
 

Bent u nog geen cliënt? Laat u dan geheel vrijblijvend informeren. 
 

Zuider Apotheek Jacobslaan, St. Jacobslaan 339, telefoon 3550300 
Zuider Apotheek Hazenkamp, Vossenlaan 90, telefoon 3592535 

Zuider Apotheek Malvert, Malvert 51- 33, telefoon 3443738 
(Kijk op www.zuiderapotheek.nl voor nog meer locaties van de Zuider Apotheek.) 

 
 
 
. 
 

Keelpijn, koortsig, verkouden, neus verstopt? 
Vraag ons om advies! 
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29 oktober: Concert om dank te 
 zeggen

In het novembernummer van 2016 is er in Hart van Nij-
megen een artikel gepubliceerd over de onverwachte 
kosten aan de vieringtoren van de Groenestraatkerk. 
Al het lood moest worden vervangen; een kostenpost 
van € 50.000,-. Er is toen deur-aan-deur een brief be-
zorgd bij de buurtbewoners, met de vraag of men een 
bijdrage wilde leveren aan die kosten. De reacties wa-
ren erg positief, en niet alleen van de vaste kerkgan-
gers. Er is ruim € 9.000 binnengekomen. 

Ook drie stichtingen die de kerk een goed hart toedragen, 
hebben een fikse bijdrage geleverd waardoor de kosten voor 
de parochie dragelijk bleven. de werkzaamheden zijn direct 
uitgevoerd en het torentje kan er weer honderd jaar tegen.

Om iedereen die heeft bijgedragen te bedanken, wordt er 
op 29 oktober a.s. een concert verzorgd door het gemengd 
koor van de groenestraatkerk, samen met strijkkwartet novio 
Magus. Het concert begint om 15:00 uur en wordt afgesloten 
met een gezellig samenzijn. iedereen is van harte welkom, ook 
mensen die niet hebben gedoneerd. ❤

Tekst en foto: Hans Penninx, locatiecoördinator 
 Groenestraatkerk 

25 oktober: feest in ’t Hert
Het Willemskwartier bestaat honderd jaar en dat 
wordt gevierd op woensdag 25 oktober. De hele dag 
is er bij Voorzieningenhart 't Hert van alles te doen. 

Om 10:00 uur wordt gestart met een kopje koffie en petitfours 
voor alle wijkbewoners. Om 22:30 uur eindigt de dag na een 
spetterende muziekavond. Meer informatie is te vinden op 
de website van het willemskwartier www.willemskwartier-
nijmegen.nl en bij de beheerders van 't Hert (024-3501773/ 
 hethert@nijmegen.nl). 

Vanwege honderd jaar willemskwartier verscheen in fe-
bruari het boek Hert op de tong. Het Nijmeegse Willemskwar-
tier in woord en beeld. Het is een uitgave van, voor en door 
wijkbewoners en bestaat onder meer uit twaalf interviews 
met wijkbewoners en betrokkenen uit de wijk. Ook bevat het 
architectuurfoto’s en historische kiekjes. Voor meer informa-
tie over het boek: wijkraad willemskwartier: 06-14028364/  
wijkraadwillemskwartier@gmail.com. Het boek is voor € 15,- 
te koop bij de beheerders van Voorzieningenhart 't Hert en bij 
jacobs Kantoorboekhandel aan de groenestraat. ❤
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~ Voor menschen met smaack ~
Met eene rijcke smaack gelyck ‘t des konings maal betaamdt

‘t ambacht gelyck vaders t’ons had g’leerd.
‘n pikante toon, ‘n zoet’ge zuiv’re smaack.

zoo lecker dat zelfs d’n koning ‘t had begeerd! 

D’n Kaasmaker

    !!!!!
    500 gram…… € 6,90        € 8,49 

!
(geldig tot 17-12-2017) 

   !
WWW.KONINGWILLEM.NU                 GROENESTRAAT 237,  NIJMEGEN !

Fysiotherapie, Oefentherapie- Mensendieck, 
Haptonomie en Haptotherapie, Baby- Kinder-en 

Jeugdtherapie, Massage, Cranio-Sacraaltherapie, 
Core- Energetica en Rebalancing 

 

 

 

 

 

Dit najaar/doorlopend bieden wij leerzame en 
ontspannende extra activiteiten aan: 

• Familieopstellingen door Mieke Godding 
• Cursus Partner Massage door Lilian de Nijs en 

Wim Meijerink  
• Workshop Haptonomie door Lisette Roobol 
• Zhineng Qigong lessen door Maud Wienbelt 
• Lessen Do-In door Lilian de Nijs 

Leuk als je mee doet.  
Iedereen is welkom! 

 
Voor meer info, kijk op www.praktijkleeuwstraat.nl 

 

Professionele & betrokken kinderopvang 
op de campus 

De kinderopvang die ouders elkaar aanraden en waar 
kinderen zich prettig voelen! 
 
Park Brakkenstein is onze achtertuin. Graag laten wij u 
onze locatie zien, neem gerust contact op voor een 
rondleiding.  

Toernooiveld 15 6525 ED  Nijmegen T: 024 361 17 85 
E: info@kinderopvangheyendael.nl 
www.kinderopvangheyendael.nl  en via facebook 
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Activiteiten in de Goffert tijdens 
Nacht van de Nacht

In de nacht van zaterdag 28 op zondag 29 oktober ein-
digt de zomertijd. Voor de dertiende keer wordt dan de 
Nacht van de Nacht georganiseerd, een initiatief van 
de Nederlandse Natuur- en Milieufederaties. Tijdens 
deze avond en nacht doven gemeentes, bedrijven en 
huishoudens hun verlichting om aandacht te vragen 
voor lichtvervuiling en energiebesparing. In de Goffert 
zijn verschillende activiteiten.

                                                  
in het kader van de schoonheid van de nacht organiseert de 
natuurtuin goffert vanaf 20:00 uur een avond over de sterren-
hemel. sterrenkundige Marijke Haverkorn vertelt over planeten 
rond andere sterren en speculeert over buitenaards leven. bij 
helder weer wordt naar de sterren gekeken. er is verder aan-
dacht voor het vele kunstmatige licht op aarde en wat dit be-
tekent voor sterrenkijkers en onze natuur. deelname is gratis. 
adres: goffertweg 19 (ingang naast restaurant). Meer informa-
tie: www.natuurtuingoffert.nl

bij Kinderboerderij de goffert wordt vanaf 19.00 uur een leu-
ke avond georganiseerd vol activiteiten voor kinderen. er is een 
quiz over nachtdieren, een spannende speurtocht naar dierspo-

ren in het donker en kinderen kunnen grote lichtgevende puz-
zels maken en van alles leren over de gevolgen van lichtvervui-
ling. Hattrick Percussion zorgt voor sfeervolle muziek. Houd de 
Facebookpagina van het wnF-regioteam arnhem/nijmegen in 
de gaten voor meer informatie. deelname is gratis. adres: slote-
maker de bruïneweg 268.  ❤

Wekelijks koken buurtbewoners bij Van Tuin Tot Bord 
een driegangenmaaltijd met groente uit de moestuin. 
Op dinsdag wordt er gekookt in Buurtrestaurant ’t Hert 
en op donderdag in De Klokketoren. Van Tuin Tot Bord 
zoekt vrijwilligers voor o.a. de kookgroep.

sinds februari 2016 is diny liebrand (63) enthousiaste vrijwil-
liger bij buurtrestaurant ’t Hert. diny: “ik doe dit sinds vorig jaar 
en heb al veel nieuwe mensen leren kennen, ook gasten. in de 
kookgroep werk ik met een mix aan mensen. juist die verschillen 
maakt het leuk. ik geniet er ook van om te werken met mensen 
die wat extra’s nodig hebben”. 

wat was nieuw voor jou? “Vegetarisch koken was voor mij 
nieuw. ik heb geleerd dat dit ook lekker is en niet moeilijk om te 
maken. de verse groenten uit de tuin zijn trouwens veel lekker-
der”. diny kan andere mensen van harte aanbevelen om ook mee 
te doen: “Het is een gezellige middag. ik ga er met plezier naartoe, 
en ga naderhand weer voldaan naar huis”. 

Van Tuin Tot bord zoekt vrijwilligers voor diverse taken, o.a. in 
de kookgroep. we gaan uit van iemands interesse en mogelijk-
heden. interesse? neem even contact op met arjanne boekhout, 
a.boekhout@vantuintotbord.nl  of bel 06 204 972 35. Reserve-
ren voor de buurtrestaurants kan via www.vantuintotbord.nl ❤

Tekst en foto: Elly Janssen

Van Tuin Tot Bord zoekt vrijwilligers 

 Vrijwilliger Diny in de keuken van ’t Hert
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Bruine, witte en gekleurde bijenwaskaarsen

Kinderfeestjes

Workshops

Gelegenheidskaarsen

tel: 024 3553492 of 06 45302171

Groenestraat 199

6531 HE Nijmegen
tel: 024 3553492  

• Natuurvoedingsmiddelen

•Uitgebreid assortiment

•Ook glutenvrij

•Goede parkeergelegenheid

Met eigen kaarsenmakerij

www.bijenkaars.nl

tel: 06-81472151 of 024-3553492

 
Fysiotherapie Michel ten Bokum 

Praktijk voor Fysiotherapie en Manuele Therapie 
 

St. Annastraat 282 
 
 

 
T: 024 3565960     I: www.tenbokum.nl 
M: 06 51792621     E: michel@tenbokum.nl 

www.bakkerij-holland.nl

Nijmegen
Sint Jacobslaan 277
Tel. (024) 355 07 08

Wijchen
Lepelaarstraat 6a

Tel. (024) 641 26 90

van 08.30 tot 12.00 uur

BELANGRIJK 
NIEUWS!!

KIBBELING
500 GRAM

+ SAUS vooR € 8,50
ExtRA SAUS vooR 0,60 ct.

KIBBELING
250 GRAM € 4,40
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Een kopje Kolping

Op de vooravond van de grootscheepse renovatie en 
nieuwbouw in de Kolpingbuurt krijgt Nijmegen de 
kans sommige arbeiderswoningen te betreden. Bewo-
ners laten in oktober namelijk  zien wat hen zoal be-
zighoudt. Verder leggen zo’n veertien kunstenaars hun 
ziel bloot in een ‘eigen kamer’. Binnenkamers heet dit 
unieke project.

als alleenstaande moeder met kind, en een kindje op komst, 
kwam Mariët Mensink 36 jaar geleden rond het einde van haar 
studie naar de Kolpingbuurt. een jaar later volgde haar huidige 
partner, Frans Houtbeckers. "Mensen kunnen ons nog kennen 
van Theater boembats in de waterstraat, waar we optraden als de 
clowns boembats en snotjanne." Ze hebben vijf kinderen, onder 
wie een pleegkind.

Van de Kolpingbewoners zegt Mensink nooit last te hebben 
gehad. "de buurt had een naam ja, ze hadden er wel eens ruzie. 
dan was het even fel, maar daarna gingen ze samen een pilsje 
drinken. dan was het weer snel opgelost.” 

Schijnwerper
Vijf jaar lang heeft Mariët gewerkt voor Vluchtelingenwerk en 
wereldvrouwenhuis Mariam van nijmegen. "Vrouwen die waren 
uitgewezen maar niet terug konden. ik was er zo druk mee, het 
putte me uit." dus besloot ze in februari zichzelf een jaar rust te 
geven om bij te tanken. Maar ze was al snel weer de oude. "ik had 
genoeg van het nietsdoen, dus heb ik binnenkamers bedacht. 

een afgerond project waarmee ik de Kolping in de schijnwerper 
wil zetten. want hier wonen interessante mensen." 

juist omdat de nijmeegse zo graag in de Kolpingbuurt woont 
en er ook na de hervernieuwing blijft, wil ze anderen ‘binnenla-
ten’. dus komt het heel goed uit dat corporatie Talis in afwachting 
van de megaklus nu al een twintigtal huizen leeg heeft staan ─ 
voor kunstenaars een unieke kans. en behoorlijk wat mensen van 
de Kolping zelf laten bezoekers toe, om ze te vertellen van hun 
vroegere werk, hun hobby"s, hun verzamelingen. "bewoners vin-
den het leuk dat er weer wat gebeurt," zegt Mariët. ❤

Tekst: Henk Verhagen. Foto: Vincent Mol

Binnenkamers: schijnwerper op de Kolping   

Kijkje in Binnenkamers
Binnenkamers speelt zich af in twee weekenden, 
steeds van 11:00 tot 16:00 uur op de zaterdagen 
21 en 28, en op de zondagen 22 en 29 oktober. De 
toegang is gratis. Wijkcentrum De Inloop aan de 
Kolpingstraat 2A is die dagen het beginpunt, daar 
krijgt iedereen de te volgen route mee. Bewoner 
Joop Wijers heeft een foto-expositie over de wijk-
historie samengesteld die te zien is in het Talis-
kantoor aan de Kolpingstraat 73. Gedetailleerde  
informatie op: www.binnenkamers.nl

Mariët Mensink laat haar partner Frans Houtbeckers de nieuwe website van Binnenkamers zien.
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Het Verleden in Verhalen 

In deze aflevering van Verleden in Verhalen is er aan-
dacht voor de groei en bloei van de katholieke paro-
chies en kerken in wat nu Hazenkamp, Willemskwartier, 
Muntenbuurt, Landbouwbuurt en Kolping heet. De ka-
tholieke kerk in Nederland is lange tijd achtergesteld 
geweest. Ongeveer drie eeuwen lang mochten katholie-
ken geen openbare functies bekleden. Dit veranderde 
aan het begin van de negentiende eeuw toen de rechten 
van de katholieken in de Grondwet werden vastgelegd. 

Tegelijk met de ‘emancipatie’ van de katholieke kerk, groeide de 
bevolking in Zuid-nederland vanaf 1870 snel en daarmee ook 
het aantal katholieken. dat leidde tot de oprichting van veel 
nieuwe kerken, vaak in neogotische stijl. Ook in nijmegen zijn 
deze ontwikkelingen zichtbaar, want in de eerste helft van de 
twintigste eeuw werden vele nieuwe kerken gebouwd. 

Een nieuwe kerk aan de Groenestraat 
Rond 1900 is de sint antonius-abt parochie van Hatert drin-
gend aan een reorganisatie toe. Het gebied tussen de staddijk, 
graafseweg, groesbeekseweg, scheidingsweg, grootstalselaan 
tot aan de Mollenhutseweg richting Vogelzang en boerderij de 
diervoort is veel te groot om de zielzorg van het groeiende aan-
tal parochianen te kunnen blijven bedienen. daarom sticht het 

bisdom in 1902 voor het gehucht sint anna en de groenestraat 
een nieuwe parochie als afscheiding van Hatert. een verlichting 
voor Cornelis Couwenberg, die in maart 1909 als nieuwe pastoor 
van Hatert is aangetreden.

Het is een geschenk uit de hemel, wanneer de rijke Rotter-
damse effectenhandelaar Petrus johannes grewen een fortuin-
lijke schenking doet, waardoor de bouw van een nieuwe kerk 
aan de groenestraat mogelijk wordt. deze aan antonius van 
Padua en sint anna gewijde neogotische kruisbasiliek wordt 
op 10 juli 1910 door pastoor van erp ingewijd. aanvankelijk  
nog door akkers omgeven, worden de landerijen in het wil-
lemskwartier en de Hazenkamp in snel tempo met woningen 
volgebouwd. in 1925 blijkt het aantal parochianen zodanig te 
zijn toegenomen, dat er een derde kerk noodzakelijk wordt.  

Parochieleven in het hart van  Nijmegen

Het eerste lustrum van het mannenkoor Fatimakerk in 1959  

Daarna sluit de kerk, maar 
als wijkontmoetingsplaats 
en centrum voor cultuur en 
educatie blijft ’De Klokke-

toren’ voortbestaan 
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dag waarop het kerkbestuur een huis op de groenestraat kan 
kopen om als pastorie te dienen. er wordt meteen een groep 
misdienaars samengesteld en een jongens- en mannenkoor 
onder leiding van Herman strooij opgericht. de gemeente 
heeft voor de nieuwe kerk al een subsidie van twintig procent 
van de bouwkosten in het vooruitzicht gesteld; een beslissing 
die de nodige discussie teweeg brengt, maar uiteindelijk bij 
Koninklijk besluit wordt goedgekeurd. Op 30 november 1957 
wordt de nieuwe Fatimakerk aan de Thijmstraat feestelijk in-
gezegend. 

Goffertkerk
in 1958 wordt voor de landbouwbuurt en Kolpingwijk 
de Parochie van de Heilige Harten van jezus en Maria opge-
richt. de eerste jaren maakt bouwpastoor Faustinus Hendriks 
voor zijn zondagse erediensten dankbaar gebruik van de 
kantine van de swift schoenfabriek, totdat het door archi-
tect jan strik ontworpen modernistische kerkgebouw aan 
de slotemaker de bruïneweg in 1962 door monseigneur bek-
kers van den bosch wordt ingezegend. Vanaf de jaren zestig 
loopt het kerkbezoek terug en moeten steeds meer kerken 
het veld ruimen. Zo wordt de Thomas a Villanova-kerk in 1975 
afgebroken. de Fatimakerk volgt in 1991. Ook de goffertkerk 
ontkomt niet aan de terugloop. in de jaren zeventig krijgt het 
gebouw een multifunctionele bestemming, waarbij de zon-
dagse hoogmis nog tot 1990 wordt opgedragen. daarna sluit 
de kerk, maar als wijkontmoetingsplaats en centrum voor cul-
tuur en educatie blijft ’de Klokketoren’ voortbestaan. ❤

    
Tekst en foto’s: Henny Fransen

Het Verleden in Verhalen 

Opnieuw wordt een deel van de parochie afgescheiden ten 
 behoeve van de O.lV van lourdeskerk aan de Hatertseweg. 

Thomas a Villanova
de parochie-indeling krijgt in 1927 een vervolg, als de paters 
augustijnen aan de graafseweg de parochie Thomas a Villano-
va oprichten. de heilig verklaarde augustijn, theoloog, filosoof 
en aartsbisschop Thomas van Villanova (1486 –1555) is bekend 
geworden om zijn werk als sociaal hervormer en vader van de 
armen. nadat de kerk van de H. Thomas a Villanova in 1930 is 
ingewijd, komt deze voor de katholieken van de Rozenbuurt, 
de Hatertseveldweg en het noordwestelijk deel van het wil-
lemskwartier beschikbaar. later wordt de Villanova parochie 
nog met een deel van de wolfskuil en nieuwe nonnendaal-
seweg uitgebreid. 

door de geografisch ongunstige ligging vanwege de 
spoorlijn nijmegen-den bosch, is de parochie in twee de-
len gesplitst, waardoor het voor de parochianen uit het 
willemskwartier erg omslachtig is om de Villa novakerk te 
bezoeken. een poging om de weg te verkorten door het 
aanleggen van een extra overweg of voetgangerstunnel 
bij de leliestraat mislukt aanvankelijk door tegenwerking 
vanuit de gemeenteraad. als deze in 1933 uiteindelijk  
toestemt, weigeren de spoorwegen hun medewerking. 
Het sobere kerkgebouw bestaat uit één grote ruimte met 
drie altaren en een zelfdragende kapconstructie, zodat 
pilaren overbodig zijn. de toren van het oorspronke-
lijke ontwerp is er nooit gekomen, omdat de finan-
ciering hiervoor ontbrak. Pas in de jaren vijftig wordt 
het harmonium vervangen door een volwaardig kerk-
orgel op de zangerstribune, tot genoegen van pastoor 
arendse, organist dikschei en dirigent antoon van leeuwen van 
het jongens- en mannenkoor, die behalve dirigent ook hoofdon-
derwijzer aan de sint antoniusschool is.

Parochie Onze Lieve Vrouw van Fatima
Op 3 april 1951 krijgt de kapucijner pater Hippolytus spliethof, 
de overste van het Kapucijnerklooster aan de wolfkuilseweg, van 
bisschop Mutsaerts van den bosch

het verzoek om een nieuwe parochie in het willemskwartier 
op te richten. de bisschop wil een kerkgebouw met duizend zit-
plaatsen dat zeven ton zal gaan kosten. als startkapitaal krijgt 
pastoor Hippolytus van de bisschop vijfhonderd gulden mee. 
Het lijkt een onmogelijke opgave, maar op voorspraak van de in 
1934 heilig verklaarde kapucijner broeder Koenraad (1818–1894) 
gaat de ijverige bouwpastoor stad en land af om via bedelpreken 
geld in te zamelen voor een nieuwe kerk. Op 21 april 1954, de 
feestdag van broeder Koenraad, geeft de gemeenteraad toe-
stemming om de gedeeltelijk leegstaande brandweerkazerne 
aan de Thijmstraat als noodkerk in gebruik te nemen, dezelfde 

           Willemsweg met zicht op de Groenestraatkerk

Parochieleven in het hart van  Nijmegen
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Op zoek naar een succesrecept voor een kinderfeestje? 
Dan is een middagje achter het fornuis bij Kids and 
Cooking absoluut het overwegen waard. Kan bijna niet 
mislukken… Samen schillen en snijden, samen in de 
pannen roeren en – natuurlijk – samen de zelfgemaak-
te maaltijd gezellig opeten. Kids and Cooking aan de 
Hatertseweg bestaat deze maand tien jaar. Dat wordt 
in november en december gevierd met extra feeste-
lijke activiteiten. 

Zo is er een speciale kookcursus met als thema ‘Kerst’. 
de kookstudio is ‘het kindje’ van elles van der Velden. en 
tegelijkertijd haar grote passie. “ik heb twee grote hobby’s: 
kinderen en koken. Toen deze ruimte – de voormalige 
machinefabriek van mijn schoonvader – beschikbaar kwam 
was dat het moment dat ik beide kon gaan combineren.” en 
dus werd de machinefabriek omgetoverd tot een vrolijke en 
professionele kookstudio waar elles sindsdien kookfeestjes 
en kooklessen voor en aan kinderen geeft. Plezier en gezel-
ligheid zijn natuurlijk de belangrijkste ingrediënten, maar 
de kinderen steken er ook wat van op. “laatst zei een kind: 
‘er zit zand op de aardappel!’ Had er geen idee van dat aard-
appels uit de grond kwamen. dan kan ik ze meenemen naar 

het moestuintje hiernaast om ze te laten zien hoe de vork 
in de steel zit.” Kids and Cooking biedt zes verschillende 
kinderfeestjes aan, alle voor zo’n € 15,00 per kind.  

Kids and Cooking, Hatertseweg 166b, 6533 aT nijmegen, 
06-53152348, internet: kidsandcookingnijmegen.nl, 
email: info@kidsandcookingnijmegen.nl         

Tekst: Ronald spaak. Foto: Vincent Moll

Dit artikel is tot stand gekomen op initiatief van en in 
 samenwerking met Kids and Cooking

 

 

 

     De oprichters van Derks Schoenmode en Schoenmakerij 
                                 Lin & Catrien 
wisten vakkennis te combineren met aandacht en tijd voor een 
ieder die bij hen kwam. De zorg voor een goed samengaan van  
    voet en schoen, is door de jaren heen blijven bestaan. 
 
    In 2017 brengen we een ode aan Lin & Catrien. 
 

 VOET, SCHOEN en HET VERHAAL 
          

 

www.derksschoenen.nl 

- sinds  1927 - 

Dit doen we dit najaar door middel van  
het geven van een 

FEESTELIJKE KORTING  
op de collectie pantoffels en muilen. 

 
   
  
 

St. Jacobslaan 38   Nijmegen     Lin en Catrien Derks 

 

Samen koken, samen eten: het perfecte kinderfeestje
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In het vorige nummer stond een oproep aan de lezers op om hun mooiste vakantiefoto op te sturen naar  
Hart van Nijmegen. 
Onze fotograaf Vincent Moll heeft zich gebogen over de inzendingen en besloten dat ellen Versleijen (Hatertse-
weg) met haar foto genomen in Älvsjön (Zweden) de eerste prijs verdient. ellen wint een lunchbon voor twee 
personen te besteden bij Puux. de tweede prijs, een bon van € 15 in te ruilen bij slagerij De Groeneweg, gaat naar 
de foto Door de jungle in Thailand, gemaakt door annemarie Uijen (Vossenlaan). de derde prijs gaat naar Thea 
van de water (Veldstraat). Zij mag voor haar foto Papegaaiduikers in IJsland voor € 10 iets lekkers halen bij bakkerij 
Holland. 

Door de jungle in Thailand.  
Foto:  Annemarie Uijen  
(tweede plaats)

Winnaars Hart van Nijmegen 
vakantiefotowedstrijd bekend

Papagaaiduikers op IJsland. Foto: Thea van de Water 
(derde plaats)

Älvsjön_ Zweden. Foto: Ellen Versleijen  

(eerste plaats)
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Gordijnen, zonwering, vloeren ...en meer

Richt uw woning mooier in met 

Wennekers Nijmegen

Groenestraat 2A Nijmegen 
(hoek St. Annastraat)

T:  (024) 356 01 04  
E: info@wennekers-nijmegen.nl

www.wennekers-nijmegen.nl

Onze papa heeft het

van hééééél Nijmegen
!

allerlekkerste 

biologisch 

vlees

De Groene Weg Bas Derksen
Groenestraat 189 | Nijmegen | T: 024 355 50 60

nijmegen@degroeneweg.nl | nijmegen.degroeneweg.nl

          

KINDERBOEKENWEEK 2017

Kom bij ons griezelen van 4 tm 15 oktober, als je durft!

 

Gratis Kinderboekenweekgeschenk bij aankoop van ten minste € 10 aan kinder- of jeugdboeken. 

 

 

Groenestraat 169, 6531 HE Nijmegen 024-355 76 38 

info@kantoorboekhandeljacobs.nl  ,  www.kantoorboekhandeljacobs.nl



Hart van Nijmegen - oktober 2017           45

Straatnamen verklaard

Dobbelmannweg
Vernoemd naar Franciscus 
Theodorus johannes Huber-
tus (Theodoor) dobbelmann 
(nijmegen 8 augustus 1830 – 
nijmegen 18 december 1912). 
Hij was directeur van de zeep-
fabriek ‘gebr. dobbelmann’, 
die zijn vader in 1854 voor zijn 
zoons gekocht had als zeep-
fabriek Het anker. Theodoor 
dobbelmann was actief in de 
politiek. Zo was hij onder an-

dere gemeenteraadslid van 1875 tot 1905, en was hij lange 
tijd lid van de Tweede Kamer der staten-generaal voor het 
kiesdistrict nijmegen. in 1887 werd hij eigenaar van het land-
goed 'de winkelsteeg' en het jonkerbos. ❤

Sint Hubertusstraat
Hubertus leefde in de 7de 
eeuw en was de laatste bis-
schop van Maastricht en de 
eerste bisschop van luik. Hij is 
patroonheilige van de jagers. 
de legende gaat dat Hubertus 
op goede Vrijdag in het bos 
aan het jagen was, toen plots 
een hert met een lichtend 
kruis in het gewei verscheen. 
na dit visioen ging Hubertus 
zich wijden aan 

het christendom. Hij stierf in het jaar 727. Zijn 
stoffelijk overschot werd in 825 naar de abdij 
van het belgische andage gebracht, dat al snel 
een bedevaartsoord werd. de plaatsnaam werd 
veranderd naar saint-Hubert. sint-Hubertus is 
tegenwoordig vooral bekend van het logo van 
kruidenlikeur  jägermeister. ❤

Tekst: Leonie Valckx

Wijk Hazenkamp

Bronnen: Rob essers, www.biografischportaal.nl, 
www.parlementairdocumentatiecentrum.nl 
en www.heiligen.net

In de vorige Hart van Nijmegen riep Bouwdorp Hazen-
kamp lezers dringend op zich aan te melden als nieuw 
bestuurslid. Vier van de huidige zeven bestuursleden 
hebben namelijk aangegeven op korte termijn te gaan 
stoppen. Als er geen nieuwe bestuursleden komen, 
dan was het afgelopen bouwdorp voorlopig de laatste. 

Marleen duismann laat namens het bestuur van bouwdorp Ha-
zenkamp weten dat zij er inmiddels in geslaagd zijn nieuwe be-
stuursleden aan te trekken. "we hebben gemerkt dat het voort-
bestaan van bouwdorp Hazenkamp veel mensen aan het hart 
gaat. Meerdere ouders en medewerkers hebben aangegeven 
dat ze een rol willen hebben in het bestuur en de organisatie. 
er wordt gebouwd aan een nieuwe organisatie van bouwdorp 
zodat in het goffertpark prachtige hutten getimmerd blijven 
worden!" ❤

Tekst: Elvi van wijk

Aanmeldingen bestuur Bouwdorp



Hart van Nijmegen - oktober 201746

Marie louise van der Ploeg ondersteunt mantelzorgers op haar wekelijkse spreekuur in ‘t Hert 

Mantelzorgers helpen mensen die thuis wonen en chronisch ziek zijn, een han-
dicap hebben of om andere redenen zorg nodig hebben. Vooral partners, kin-
deren of ouders nemen deze taak op zich.  “Maar niet alle zorg is mantelzorg,” 
zegt  Marie Louise van der Ploeg uit de Muntenbuurt, consulent bij Mantelzorg 

Nijmegen. “De landelijke richtlijnen zijn minimaal acht uur per week en drie 
maanden achtereenvolgens.” Allerlei soorten zorg kan mantelzorg zijn; van 

regelmatig boodschappen doen voor je oma tot het dagelijks aan- en uitkleden 
van een partner omdat die dat zelf niet meer kan. Iedere woensdagochtend be-

antwoordt Marie Louise in Voorzieningenhart ’t Hert vragen van mantelzorgers, 
zodat ook zij de aandacht en zorg krijgen die ze nodig hebben. 
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Marie louise van der Ploeg ondersteunt mantelzorgers op haar wekelijkse spreekuur in ‘t Hert 

Mantelzorgers uit de wijk zullen een be-
kend gezicht zien als ze op het spreek-
uur van Marie louise komen, want zij 
‘zorgt’ ook op allerlei andere manieren 
in de wijk: bij buurtmoestuin 
‘Van Tuin tot bord’, bij fietsini-
tiatief ‘Fietsen alle jaren’ én zij 
heeft haar eigen kaarsenma-
kerij.

de belangrijkste taak van 
Marie louise als consulent voor 
Mantelzorg nijmegen is man-
telzorgers informeren en ondersteunen 
bij allerhande praktische zaken, bijvoor-
beeld bij het aanvragen van het mantel-
zorgcompliment – een financiële ver-
goeding van de gemeente – of bij het 
regelen van respijtzorg waardoor man-
telzorgers even ‘vrijaf ’ kunnen nemen 
omdat er tijdelijk professionele hulp 
wordt ingeschakeld. Maar minstens zo 
belangrijk is de (over)belasting van de 
mantelzorger onder de aandacht bren-
gen van professionals in de zorgsector. 
Reden waarom Mantelzorg nijmegen 
haar spreekuur houdt in ’t Hert, waar 
ook de adviseurs van stip Midden (zie 
kader) te vinden zijn. 

Luisterend oor
Maar niet alleen praktische zaken wor-
den door een mantelzorgconsulent be-
handeld. “een luisterend oor bieden is 
de kern van mijn werk,” zegt Marie loui-
se. “Het is belangrijk dat mantelzorgers 
zich erkend voelen.“ 

en wat hoort dat luisterend oor? 
“waar mantelzorgers tegenaan lopen, 
is dat ze geleidelijk aan steeds zwaar-
der belast worden,” vertelt Marie loui-
se. “Het blijft niet bij een boodschapje 
doen, eten maken of een wasje draaien. 
Ongemerkt  wordt het meer en meer. 
de emotionele én de fysieke belasting 
maakt het mantelzorgen zwaar.” 

Mantelzorgers zijn kwetsbaar en 
delen niet snel hun ervaringen. Ze wil-
len de privacy van hun zorgvrager niet 
schenden. “wat ik zwaar en schrijnend 

vind om te zien is een echtpaar op hoge 
leeftijd dat voor elkaar mantelzorgt, 
waarvan de een zwaardere mantelzorg 
nodig heeft dan de ander. Ze kunnen 

het eigenlijk niet aan, maar ze toch 
doen ze het. Voor elkaar. ik bied dan 
een luisterend oor.” 

Activiteiten voor mantelzorgers
naast het spreekuur dat Marie louise 
houdt, organiseert ze ook allerlei acti-
viteiten voor mantelzorgers. “Zo is er de 
Mantelzorgsalon waar mantelzorgers 
bijeenkomen en met elkaar van alles 
kunnen delen, over allerlei onderwer-
pen” vertelt ze. “Over slapen bijvoor-
beeld. Mantelzorgers willen weten 
hoe ze met al hun zorg toch goed kun-
nen slapen. Of we hebben het in een 
groepsgesprek over ‘zorgen’: wat bete-
kent zorgen? Mag ik als mantelzorger 
ook wensen hebben? Mag ik ook ‘nee’ 
zeggen?” Marie louise is enthousiast 
over de diversiteit aan activiteiten, er 
is aandacht voor de mantelzorger, ook 
landelijk. Vrijdag 10 november 2017 
is de ‘dag van de mantelzorg’ waarbij 
mantelzorgers in het zonnetje worden 
gezet. in heel nederland zijn er dan al-
lerlei leuke en inspirerende activiteiten. 

Ook  voor jezelf zorgen
Mantelzorgers lopen vaak aan tegen 
het feit dat ze er alleen voor staan. Ze 
moeten zelf het wiel uitvinden en dat 
is lastig. Ze zijn vaak en constant nodig 
en hebben het gevoel niet weg te kun-
nen van huis. een ziekbed kan lang du-
ren en opeens in een versnelling raken. 
Met deze situatie moeten mensen leren 
omgaan en tegelijkertijd de feitelijke 

zorg regelen, zoals thuiszorg, innemen 
van medicatie en huishoudelijke hulp. 
“Mantelzorgen doe je, je belandt er on-
gemerkt in,” vertelt Marie louise. “Vaak 

stel je jezelf eigenlijk niet de 
vraag: wat doet het nu met 
mij? Zo schuiven de grenzen 
op en gaan mensen te lang 
door. soms heb je daardoor 
last van spanning en is de 
hulp van een consulent no-
dig om te kunnen relativeren. 

iedereen gaat er verschillend mee om, 
daarom kijk ik goed naar de persoon 
zelf.”  ❤

Tekst: Miriam Heijmerink. Foto: Els 
Baltjes

Meer weten over mantel - 
zorg ondersteuning?
Mantelzorg Nijmegen is een ken-
niscentrum voor mantelzorgers 
en maakt onderdeel uit van seni-
orenorganisatie SWON (sinds 1 
januari 2017 gefuseerd met  NIM 
maatschappelijk werk). Mantel-
zorgconsulent Marie Louise van 
der Ploeg is elke woensdagoch-
tend van 9:30-12:00 uur aan-
wezig bij de inloopspreekuren 
van Stip  Midden in Voorzienin-
genhart ’t Hert. Op het inloop-
spreekuur kunnen mantelzorgers 
binnenlopen met vragen, voor 
advies of gewoon een goed 
gesprek. Voor meer informatie 
kijk op www.facebook.nl/mantel-
zorg024, neem contact op via  
tel. 024 365 01 50 of mail naar 
info@mantelzorg-nijmegen.nl. 
Marie Louise van der Ploeg is 
voor een persoonlijk gesprek 
of huis bezoek te bereiken 
via 06 5739 7901 of 
m.vanderploeg@swon.nl 

Mantelzorgen is zorgen voor 
een ander én voor jezelf

'Waar mantelzorgers 
tegenaan lopen, is dat ze 

geleidelijk aan steeds 
zwaarder belast worden'
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GARAGEBOXEN te huur aan de groe-
nestr., Vossenlaan/Oude Molenweg, 
Hatertseweg, s.de bruïneweg, bankastr. 
en Malvert. Ook voor verhuur kleine be-
drijfsruimtes. Voor informatie kijk op:
www.garagebox-nijmegen.nl

SONJA SOMON PEDICURE voor een fijne 
voetverzorging bij u aan huis. Tel: 06 206 
874 66.

GEDIPLOMEERD COUPEUSE ‘samira’ 
biedt zich aan voor kleding (ver)maken, 
reparatie, gordijnen. Voor 65+ kom ik aan 
huis. watertorstraat 24, 6533 PV nijme-
gen, tel: 024 355 64 00, 06 418 003 80 
e-mail: s.shaba@hotmail.com

TAI CHI LESSEN NAJAAR 2017 in de 
studio aan de Hazenkampseweg 26. be-
wegend ontspannen voor alle leeftijden. 
starten in week 39, bevordert ontspan-
ning, houding en balans, sterke botten  
en spieren. neem contact op met  
R. Messelink: 024 323 45 34, 
info www.taichichuannijmegen.nl

ENTHOUSIAST OVER GRIEKENLAND? 
Éla, kom en leer grieks! Milao verzorgt 
taalcursussen op alle niveaus. basiscursus 
start op 3 oktober. instromen is altijd 
mogelijk. info: www.milao.nl of 06 293 
140 61.

PIANO STEMMEN? bel of mail naar: 
Philestein: 024 355 30 03 of 06 439 224 
58, phile.vorstermans@gmail.com. Tarief 
pianostemmen: € 71 (inclusief voorrij-
kosten). Meer informatie, zie 
www.philestein.nl

PAUL PUL VERZORGT PIANOLES bij u 
thuis om op uw eigen muziekinstrument 
de nodige muzikale stappen te zetten.  
Zowel voor beginners als voor wat meer 
gevorderden. Voor nadere inlichtingen: 
mail naar joh11ha@hotmail.com of bel/
sms: 06 102 045 15.

VEGETARISCHE KOOKLESSEN vanaf 
oktober in Pro College nijmegen. Voor in-
spiratie en meer kennis van vegetarische 
voeding. samen koken en eten. Per keer 

in te schrijven. Thema's als indiaas, Turks, 
syrisch, Kerst, indisch, gezond gebak, 
Vegaburgers enz.  
www.kokenmetdominique.nl  of mail 
dcompanjen@yahoo.com. Telefoon 
06 130 790 08.

GEEF EEN FEEST van je leven! Zoek je 
een dj die meer doet dan alleen leuke 
muziek draaien? een mooi feest voor 
jezelf, maar ook voor alle gasten! Kijk op 
www.muziquest.nl of bel simone Kieke-
bosch 06 155 001 29.

Commerciële ondernemingen kunnen op een goedkope manier de 18.000 inwoners van nijmegen-Midden bereiken. Voor € 15,- kopen 
zij een bedrijfshartje in dit blad. een bedrijfshartje bevalt maximaal 50 woorden. Mail de tekst naar bedrijfshartjes@hartvannijmegen.nu. 
Maak € 15,- over op nl62 ingb 0005672046, t.n.v. stichting Hazenkamp en st. anna, onder vermelding van bedrijfshartje. de bedrijfshart-
jes voor de volgende Hart van nijmegen (16-17 december), moeten uiterlijk 24 november 2017 binnen zijn. Hetzelfde geldt voor de € 15,-.

Bedrijfshartjes

  
Meld je aan op teamkwf.nl
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ZAZEN IN ‘T HERT ontdekken, (be-)oe-
fenen en ervaren. Maak kennis met deze 
boeddhistische vorm van mediteren en 
richt je op gewaarzijn en aandachtig 
leven. Voor iedereen weggelegd. in Voor-
zieningenhart ’t Hert (Thijmstraat 40) op: 
23-10, 30-10, 6-11, 13-11, 20-11, 27-11, 
11-12. Tijdstip: 20:00-21:15 uur. Kosten: 
Vrijwillige bijdrage. begeleiding w. Rob-
ben. aanmelden vóór 18-10, tel. 06 174 
707 46.

GRATIS AF TE HALEN kinderbox. neem 
contact op met Hettie Fleuren, tel. 06 
233 980 50 of hfleuren@hotmail.com

VROUWENKOOR TERPSICHORE is drin-
gend op zoek naar nieuwe leden (vooral 
eerste en tweede sopranen). Het koor 
heeft een inspirerende dirigent en zingt 
een zeer gevarieerd repertoire: licht 
klassiek, modern, volksmuziek uit ver-
schillende landen en periodes. Verdere 
informatie bij Rigonie de abreu-Muller, 
tel.024 358 28 31, rigoni@deabreu.nl 
of bij Ria Meeuwsen, tel. 024 344 17 28, 
r.meeuwsen-t@live.nl

BEN WASSER EXPOSEERT met schilde-
rijen in de Maranathakerk (steenboks-
traat 86). Hij woont en werkt op Tien-

geboden in de Ooijpolder en schildert 
o.a. het rivierenlandschap met zijn oude 
steenfabrieken. Het zijn de open en 
serene landschappen die hem inspire-
ren. Zijn werk is te zien op 7, 8, 14 en 15 
oktober van 14:00-17:00 uur.

WIE WEET NOG VAN HET KIKKERBAD-
JE? de educatieve natuurtuin goffert 
bestaat 35 jaar en wil de geschiedenis 
van de natuurtuin in kaart brengen. 
stuur herinneringen aan het kikkerbadje 
in de vorm van verhalen of foto’s naar 
info@natuurtuingoffert.nl 

bewoners van nijmegen-Midden die versterking zoeken van bijvoorbeeld hun koor, gym- of leesclub, kunnen een Hartje plaatsen 
in dit blad. Ook mensen die gratis hulp zoeken of aanbieden, iets te koop hebben of juist zoeken, kunnen een Hartje plaatsen. een 
Hartje is een bericht van maximaal 50 woorden. er zijn geen kosten aan verbonden. Mail de tekst naar hartjes@hartvannijmegen.nu. 
de Hartjes voor de volgende Hart van Nijmegen (16-17 december), moeten uiterlijk 24 november 2017 binnen zijn.  

Directe schade-afhandeling 
met uw verzekeraar!

Bel 024 - 323 10 10 
Dag en nacht!

Ruit herstellen? Seuren bellen!

Kijk ook op www.seuren.nl

seuren
24-uur s  g la s se r v i c e

Stip Midden
De negen Stips in Nijmegen 
zijn er voor informatie en 
advies in de wijk. Iedereen kan 
zonder afspraak langskomen. 
In de Stips werken bewoners 
en beroepskrachten nauw 
samen om mensen verder te 
helpen bij vragen of proble-
men rond ziekte, beperking en 
zelfstandig wonen. Zo kunnen 
ze er terecht met bijvoorbeeld 
vragen over wonen, inkomen, 
formulieren, zorg en opvoe-
ding. Stip Midden is te vinden 
in Voorzieningenhart ’t Hert, 
Thijmstraat 40 op dinsdag-
middag van 13:00-16:00 uur, 
woensdagochtend van 9:00-
12:00 uur en donderdagmid-
dag van 13:00-16:00 uur. 

Hartjes
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Aan Erasmuslaan 9, naast de Studentenkerk, bevindt 
zich de Open Universiteit, de OU. De Open Universi-
teit bestaat sinds 1984. Ab Kruk, hoofd Studiecentra 
 Nijmegen en Zwolle, vertelt over studeren aan de OU. 

de OU is aanvankelijk opgericht om mensen die niet over de 
juiste vooropleiding beschikken, maar wel de kennis en kunde 
hebben, de mogelijkheid te bieden een universitaire studie 
te doen. Tegenwoordig gaan vooral mensen naar de OU om 
een tweede studie in deeltijd te doen. Ook voor hbo-afgestu-
deerden die een universitaire master in deeltijd willen behalen 
is de OU aantrekkelijk. daarnaast is er een groep die een of 
meerdere losse cursussen  volgt: vanuit persoonlijke interesse 
– cultuurstudies zijn erg populair – of om het cv te versterken. 

iedereen ouder dan 18 jaar kan zich inschrijven aan de OU. 
er worden dus geen eisen gesteld aan vooropleiding of 
diploma’s. dat betekent echter wel dat mensen zich moeten 
afvragen of ze een universitaire studie aankunnen. de studie-
adviseur van de OU biedt ondersteuning bij het maken van 
keuzes of het plannen van de studie.

Hoe werkt de OU?
de OU kent de volgende studierichtingen: informatica, Ma-
nagement, Psychologie, Onderwijs, Kunst en Cultuur, Rechten 
en duurzaamheid en Milieu. elke studie binnen de OU werkt 
met een systeem van verplichte- en keuzemodules en een vrij 
gedeelte. een module staat voor honderd uur studietijd en 
daar zijn dan weer studiepunten aan gekoppeld (2,5 studie-

punt). Met het aanschaffen van een module koop je een all-in 
pakket: studieboek, studiebegeleiding en tentamen. wie 
twijfelt of de studie of studeren aan de OU zal bevallen, kan 
tegen een relatief lage prijs (€ 430,-) een module uitproberen. 

een bachelor studie omvat 180 studiepunten. Ook het behalen 
 van een universitaire master behoort tot de mogelijkheden 
: deze omvat nog eens 60 studiepunten. wie het totale  aantal 
van 240 studiepunten haalt, mag zich Master of science (Msc) 
of Master of arts (Ma) noemen. elke student bepaalt zijn of 
haar eigen studietempo. dat is belangrijk als je studeert naast 
werk en/of gezin

Glashelder 
Het studieprogramma met het modulesysteem is glashelder. 
je weet wat en waarom je een onderwerp moet bestuderen 
en hoeveel tijd ervoor staat. de tentamens worden digitaal en 
schriftelijk afgelegd. digitale tentamens doe je op een zelfge-
kozen moment, de schriftelijke tentamens worden door de OU 
een paar keer per jaar gepland. 

Voor meer informatie: www.ou.nl of www.ou.nl/nijmegen.  
iedereen is van harte welkom om eens binnen te l open 
bij studiecentrum nijmegen aan erasmuslaan 9.

Tekst: Piet Hieltjes. Foto’s: Vincent Moll

Dit artikel kwam tot stand op initiatief van, en  in samen- 
werking met de Open Universiteit 

De Open Universiteit. Nog een universiteit in 
het hart van Nijmegen
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nieuwe en gebruikte fietsen, reparatie-renovatie-restauratie 

Willemsweg 98   024-3558854   www.williewillemsefietsen.nl 

Gorterplaats 7  •  6531 HZ Nijmegen
T. 06 - 49 78 03 66 • www.meubelmakeroliemans.nl

E-mail: info@meubelmakeroliemans.nl

• binnen- en buitenschilderwerk
• wandafwerking waaronder glasweefsel

• houtrot reparatie’s

tijdens de wintermaanden een korting 
van 15% op al uw binnenschilderwerk.

voor een vrijblijvende offerte belt u 06- 206 505 65
Zie onze vernieuwde website!

www.somonschilderwerken.nl

Worstelt u met een onderzoeksopdracht 
of een ander type tekst? Elvi van Wijk is 
schrijfcoach. Zij helpt u uit de brand.

Elvi van Wijkwww.elvivanwijk.com — 06 553 400 08



www.sgb-smit.com

DE  NORM VAN SMIT
Alleen de beste transformatoren 
Royal SMIT Transformers B.V. is een internationaal opererend 

bedrijf dat al sinds 1913 vermogenstransformatoren ontwikkelt 

en vervaardigt voor de distributie en opwekking van elektrische 

energie. Als onderdeel van de SGB-SMIT Group is het bedrijf 

een belangrijke speler in het high-end segment tot 1200 MVA/

800 kV. Tot haar klantenkring telt SMIT grote energiebedrijven, 

industrieën en transmissie- en distributiebedrijven in Europa, 

Noord Amerika, Afrika en het Midden Oosten.

SMIT heeft inmiddels meer dan 100 jaar ervaring en blijft een 

bedrijf met een jonge geest en met nieuwsgierige drang tot 

vernieuwing. Deze combinatie van bewezen technologie en 

voortdurende wil tot innovatie zijn belangrijke vertrekpunten  

gebleken voor ondermeer het leveren van maatwerk, de 

directe koppeling tussen engineering en productie, de 

optimalisatie van productieprocessen en een zeer moderne 

fabriek en testlaboratorium.


